
Pivovarna 
Lobik

V industrijski coni blizu 
vodnega stolpa se vari 

trenutno najboljše pivo v 
Sloveniji.

Ruška kultura 
širi meje

Promocija ruške kulture v 
Beogradu in Pančevu, kjer 
se je odvil že 4. Beograjski 

Kantfest.

CEZAM-
ERASMUS+ 2018

CEZAM vabi k prijavi vse, 
ki jih zanimajo potovanja 
in udeležba na mladinskih 

izmenjavah.
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Uvodnik
Komaj smo dobro zakorakali v novo leto, že se
je v naši občini zvrstilo kar nekaj dogodkov, ki
so vredni omembe. In kar največ teh smo skušali 
uvrstiti v prvo številko Ruških novic v letu 2018. 
V nadaljevanju boste izvedeli kdo je novi vršilec 
dolžnosti direktorja občinske uprave, katere 
so glavne investicije sprejetega občinskega 
proračuna za letošnje leto, kakšne posledice je 
za seboj pustilo nedavno neurje, kakšne so nove 
cene komunalnih storitev, kako se je promovirala 
ruška kultura v Beogradu in Pančevu, kdo vari 
najboljše pivo v Sloveniji, kako je potekala 
slovesnost v spomin padlemu Pohorskemu 
bataljonu in kdo je zmagal na Mednarodnem 

strelskem tekmovanju v Rušah.     
V kolikor imate kakršnakoli vprašanja, 

predloge, namige, kritike ali vsebino, ki bi jo želeli 
objaviti v Ruških novicah, nam pišite na znani 
naslov – ruske.novice@ruse.si.
Uroš Majcenovič

Izdajatelj: Občina Ruše,  
Trg vstaje 11, 2342 Ruše
E-pošta: ruske.novice@ruse.si 
Urednik: Uroš Majcenovič 
Uredniški odbor: Špela Žerjal, Lucijan 
Vihar, Teja Peček, Peter Andrej
Lektorica: Nastja Klajnšek 
Grafično oblikovanje: DTP, Boštjan 
Krajnc s.p.
Naklada: 3000 izvodov 
Tisk: KTN d. o. o.
Fotografija na naslovnici: Saša Ajd
Glasilo je vpisano v razvid medijev pri 
Ministrstvu za kulturo RS pod zaporedno številko 
392. Pisma bralcev, članke, fotografije, oglase ter 
vse druge prispevke sprejemamo do 25. 2. 2018, 
in sicer na naslov ruske.novice@ruse.si.
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CEZAM-ERASMUS+
CEZAM je v tujino na mednarodne 
izmenjave doslej poslal 74 mladih 
iz Ruš in okolice, 96 mladih iz EU 
in Turčije pa je obiskalo Občino 
Ruše.

13
Promocija ruške kulture 
v Beogradu in Pančevu
Tradicionalno sodelovanje je 
potekalo na 4. Beograjskem 
Kantfestu in pri društvih Slovencev v 
Pančevu in Beogradu.

21
Najboljše pivo v 
Sloveniji se vari v Rušah
Pogovarjali smo se z Alenom 
Zaričem, glavnim pivovarjem 
craft pivovarne Lobik, ki ima svoje 
prostore v industrijski coni v Rušah.
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Novi direktor občinske 
uprave

Župan Občine Ruše Uroš Razpet 
je Dušana Laheta na to mesto 
imenoval, potem ko je dosedanja 
direktorica občinske uprave mag. 
Karin Jurše z 31. 12. 2018 na 
lastno željo zaključila z delom 
direktorice občinske uprave. 
Dušan Lahe je do sedaj opravljal 
vodstvene naloge v gospodarskih 
družbah doma in v tujini.

Glavne naloge v. d. direktorja 
občinske uprave bodo izvedba 
glavnih nalog oziroma investicij 
določenih s proračunom za leto 
2018, ki ga je občinski svet 
sprejel na svoji 18. redni seji, dne 
20. 12. 2017. Glavne investicije 

predvidene v proračunu za 
leto 2018 so obnova Doma 
kulture Ruše, ureditev trga 
v Bistrici ob Dravi, prenova 
vežice na pokopališču, gradnja 
kolesarske poti proti Mariboru 
(sofinanciranje države), ureditev 
tribun na stadionu NK Pohorje 
(ob sredstvih Fundacije za šport) 
ter priprava dokumentacije in 
izbira koncesionarja za čiščenje 
odpadnih voda v občini. 

OR

»Glavne naloge v. d. 
direktorja občinske uprave 
bodo izvedba glavnih 
nalog oziroma investicij 
določenih s proračunom 
za leto 2018.«

Dušan Lahe, univ. dipl. ekonomist je s 1. 1. 2018 prevzel naloge vršilca dolžnosti direktorja 
občinske uprave.

   �Delovanje�drsališča�v�
Športnem parku Ruše.

    Pripravljalna dela za 
gradnjo kolesarske poti 
med Rušami in Mariborom.

    Prizadevanja za gradnjo 
doma starostnikov v Rušah 
v sodelovanju z Domom 
starostnikov Danice 
Vugrinec.

    Priprava dokumentacije 
za obnovo Doma kulture 
Ruše.

   �Po�zaključeni�ureditvi�
okolice, priprave na obnovo 
vežice�na�pokopališču�v�
Rušah.

    Priprava projekta za 
ureditev trga pred Domom 
kulture v Bistrici ob Dravi.

    Obnova vodovoda v Bistrici 
ob Dravi.

   �Obnova�Cvetlične�ulice�v�
Rušah.

    Izvajanja programa 
Večgeneracijskega�centra�
Štajerske v Rušah, katerega 
partner�in�sofinancer�je�
Občina�Ruše.

    Prizadevanja za delovanje 
trgovine v Bistrici ob Dravi.

    Komunalno urejanje 
območje�Areha.

   �Organizacija�zimske�službe.

IZZA OBČINSKIH VRAT

Začela so se pripravljalna 
dela za gradnjo kolesarske 
poti Ruše-Maribor, ki se 
bodo začela letos spomladi.

UKREPI MESECA

800 

Toliko kvadratnih 
metrov meri površina 
drsališča v Športnem 

parku Ruše, ki je eno največjih v regiji.

ŠTEVILKA MESECA

IZJAVA MESECA

DUŠAN LAHE, V. D. DIREKTORJA OBČINSKE UPRAVE

»Moje glavne naloge v funkciji v. d. 
direktorja občinske uprave bodo, skupaj 
z občinsko upravo, realizacija projektov 
oziroma investicij določenih s proračunom 
za leto 2018: obnova Doma kulture Ruše, 
ureditev trga v Bistrici ob Dravi, prenova 
vežice na pokopališču, gradnja kolesarske 
poti proti Mariboru (sofinanciranje države), 
ureditev tribun na stadionu NK Pohorje 
(ob sredstvih Fundacije za šport), priprava 
dokumentacije in izbira koncesionarja za 
čiščenje odpadnih voda v občini.«

NAPOVED MESECA
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Občinski svet Občine Ruše je na 
svoji 18. redni seji, ki je potekala 
20. 12. 2017, sprejel predlagani 
občinski proračun v višini 7,4 
milijone evrov, s trinajstimi 
glasovi za in dvema proti. Glavne 
investicije, ki so predvidene 
v proračunu za leto 2018, so 
obnova Doma kulture v Rušah, 
ureditev trga v Bistrici ob Dravi, 
prenova vežice na pokopališču, 
gradnja kolesarske poti proti 
Mariboru (sofinanciranje države), 
ureditev tribun na stadionu NK 
Pohorje (ob sredstvih Fundacije 
za šport), priprava dokumentacije 
in izbira koncesionarja za ureditev 

OR

Obnova Doma kulture Ruše 
glavna investicija proračuna
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za dokumentacijo za gradnjo 
doma starostnikov v Rušah, 
ki bi se gradil skupaj z javnim 
zavodom, ki že ima koncesijo, 
Občina Ruše bi prispevala 
zemljišče. Območje Upravne 
enote Ruše je edino v Sloveniji 
brez doma starostnikov. 

čiščenja odpadnih voda v občini.
Svetniki so predlagali zvišanje 

sredstev za Rdeči križ. Dodatna 
sredstva se namenjajo za 
kmetijstvo oziroma za ohranitev 
obsega sredstev za investicije 
v opremo gasilskih društev. 
Proračun namenja sredstva tudi 

»Občinski svet Občine 
Ruše je na svoji 18. redni 
seji sprejel predlagani 
občinski proračun v 
višini 7,4 milijone evrov.«

AED tudi v naši občini rešuje življenja
Drago Strnad, občinski poveljnik

V letu 2015 smo imeli gasilci v naši 
občini enajst, v letu 2016 štirinajst 
in v letu 2017 pet posredovanj-
intervencij s samodejnim zunanjim 
defibrilatorjem (naprava AED). 
AED je elektronska prenosna 
naprava, ki je zmožna pri človeku 
zaznati zastoj srca. S pomočjo 
električnega sunka lahko nato 
srce ponovno požene in s tem 
reši življenje. Naprave so izdelane 
tako, da jih po zagotovilih 
proizvajalcev lahko učinkovito 
uporabljajo tudi laiki.

Naprave AED na gasilskih 
domovih, v Športnem 
parku Ruše in v Geberitu
Na območju občine Ruše so 

naprave AED nameščene na 
gasilskih domovih (PGD Ruše, 
PGD Bistrica ob Dravi in PGD 
Smolnik), na domu krajanov 
Bezena in na objektu, kjer se 
izdajajo smučarske karte na Arehu. 
Zahvala za namestitev omenjenih 
naprav gre Občini Ruše. Naprave 
AED se nahajajo tudi v Športnem 
parku Ruše in v podjetju Geberit. 
Prepričani smo, da je mogoče s 
sistemsko ureditvijo področja 
učinkovite uporabe naprav 
AED brez večjih stroškov rešiti 
marsikatero človeško življenje na 
območju naše občine, še posebej 
pa na območjih, ki so geografsko 
bolj oddaljena od služb nujne 
medicinske pomoči. Odgovorna in 
kontaktna oseba za naprave AED 
v naši občini je DRAGO STRNAD 
(041 343 184).

INFORMACIJE
Občinski proračun je 
dostopen na povezavi: 
https://ruse.si/fileadmin/
user_upload/Odlok_o_
proracunu_Obcine_Ruse_
za_leto_2018veljavni.pdf

Naj dodamo, da potrebuje 
vozilo NMP (nujne medicinske 
pomoči) iz Maribora do Ruš 
približno 20 minut. Po drugi 
strani lahko gasilci izvedemo 
intervencijo  v naši občini skoraj 
takoj, saj skorajda ni ulice, v kateri 
ne bi stanoval vsaj en gasilec. 
Poleg tega se za vse intervencije 
uporablja najhitrejše in najbolj 
učinkovito tiho gasilsko alarmiranje 
s pozivniki, kar je dogovorjeno z 
izpostavo URSZR Maribor (Re-Co 
Maribor). Ko je potrebno reševati 
ali ko gre za ogroženost človeških 
življenj, za nas nikoli ni ovir ali 
preprek, ki jih ne bi premagali. 
Ponoči ali podnevi – pomoč bo 
prišla do vas.

Redna izobraževanja 
o temeljnih postopkih 

oživljanja in uporaba 
naprav AED
V letu 2015 smo v naši občini 
z inštruktorji OE NMP Maribor 
in pod mentorstvom Aline 
Jelatancev izvedli izobraževanje 
o temeljnih postopkih oživljanja 
ob srčnem zastoju na terenu. 
Osnovne postopke oživljanja 
odraslih in varno uporabo 
samodejnega zunanjega 
defibrilatorja je pozitivno opravilo 
65 tečajnikov gasilcev. Gasilska 
zveza Ruše vsako leto organizira 
tudi predstavitve in učenje 
uporabe naprav AED za krajane. 
V letu 2017 nam je podjetje 
Uroša Razpeta (Plan B) podarilo 
šolske lutke in napravo AED za 
izobraževanje, kar nam je zelo 
olajšalo izobraževanje za prve 
posredovalce. 
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Izredne vremenske razmere v Rušah
OR

Močan veter, ki je pihal sredi
decembra, je v občini Ruše podrl
kar nekaj dreves in odkril večje
število streh ter s tem napravil 
precej gmotne škode. PGD Ruše je
posledično 12. decembra opravilo
kar 20 posredovanj zaradi podrtih
drevesih in 17 posredovanj zaradi
odkritih streh. Intervencij se je
udeležilo 15 gasilcev s štirimi
vozili.

Dejavni so bili tudi gasilci
iz PGD Smolnik, ki so morali
odstraniti 16 dreves in enkrat
posredovati zaradi odkrite strehe.
Intervencij se je udeležilo 8
gasilcev s tremi vozili. 
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Občina 
Ruše 
odkupila 
objekt 
bivše 
gostilne 
Mulej
OR

Občina�Ruše�je�pred�kratkim�
odkupila objekt nekdanje 
gostilne�Mulej,�ga�začasno�
uredila in ga sedaj ponuja 
primernemu ponudniku za 
celovito adaptacijo in  
ustrezno namembnost. 
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»PGD Ruše je posledično 
12. decembra opravilo 
kar 20 posredovanj 
zaradi podrtih drevesih 
in 17 posredovanj zaradi 
odkritih streh. Intervencij 
se je udeležilo 15 gasilcev 
s štirimi vozili.«



CEZAM pričel sodelovati z Višjo strokovno 
šolo za gostinstvo in turizem Maribor
Marko Ozim

Športni park Ruše je v letošnjem 
letu začel sodelovati na področju 
praktičnega izobraževanja s 
študenti Višje strokovne šole za 
gostinstvo in turizem Maribor. 
Praktično izobraževanje v obliki 
samostojnega dela v podjetju 
študentom omogoča, da spoznajo 
raznolikost poslovanja gostinskih 
in turističnih podjetij in znotraj 
njih raznolikost vseh poslovnih 
področij dela. Osnovna značilnost 
praktičnega izobraževanja je, da se 

odvija v podjetjih, ki so registrirana 
pri gospodarski zbornici Slovenije 
(GZS) ali obrtni zbornici Slovenije 
(OZS) kot učna podjetja oziroma 
so vpisana v register učnih mest za 
izvajanje praktičnega izobraževanja 
študentov višjih strokovnih šol. 
Med podjetjem in višjo šolo se 

nato podpiše posebna pogodba, v 
kateri se med drugim tudi dogovori 
o skupnem številu učnih mest. 
Uradno obdobje za opravljanje 
praktičnega izobraževanja je 
skladno z dogovorom s podjetji od 
meseca novembra do konec meseca 
avgusta tekočega študijskega leta. 
V verificiranih učnih podjetjih se s 
študenti ukvarjajo mentorji.

Študente bo skozi proces 
dela v športnem parku vodil 
mentor Marko Ozim, kot tudi 
ostali sodelavci na posameznih 
področjih. Mentor v podjetju med 
izvajanjem izobraževanja skrbi za 

študenta, ga seznanja s podjetjem 
in njegovim področjem dela ter ga 
v najkrajšem možnem času uvede 
v vsakodnevno delo. »Trenutno 
imamo sklenjen dogovor za 
delo z devetimi študenti, ki 
bodo skozi leto opravili od 300 
do 400 delovnih ur in bodo 
po opravljenem praktičnem 
izobraževanju za opravljeno delo 
tudi ocenjeni. Upamo, da se bomo 
od študentov tudi sami veliko 
naučili in izmenjali sveža znanja 
ter z njihovo pomočjo pričeli 
pisati novo zgodbo o uspehu,« je 
povedal Ozim. 
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Uskladitev cen  
komunalnih storitev
Občinski svet Občine Ruše je na 
svoji redni seji v mesecu oktobru 
obravnaval in potrdil nove cene 
komunalnih storitev na področju 
odvajanja in čiščenja komunalnih 

Saša Ajd, višji svetovalec za 
komunalno gospodarstvo

ter padavinskih odpadnih 
voda. Podlaga za uskladitev 
cen je Uredba o metodologiji za 
oblikovanje cen storitev obveznih 
občinskih gospodarskih javnih 
služb varstva okolja (Ur.l. RS, 
št. 87/12, 109/12) ter elaborat 
izvajalca gospodarske javne službe.

V primerjavi z veljavnimi 
tarifami so se cene obravnavanih 
storitev malce znižale, povišali pa 
so se zneski omrežnin (omrežnina 
ni odvisna od porabe, temveč od 
dimenzije vodovodnega priključka). 
Prav tako imajo z novim cenikom 
lastniki greznic in malih čistilnih 

naprav izbiro, da storitev črpanja in 
čiščenja usedlin poravnajo v enkra-
tnem znesku ali z mesečnimi plačili.

V nadaljevanju je podana 
primerjava med starimi in novimi 
cenami, ki se obračunavajo od 1. 
11. 2017 naprej. Cene ne vsebujejo 
davka na dodano vrednost. 

Postavka cenika Dosedanja cena Nova cena

Odvajanje komunalne odpadne vode in odvajanje padavinske odpadne vode z javnih površin 0,2660 €/m3 0,1900 €/m3

Čiščenje komunalnih odpadnih in padavinskih voda z javnih površin 0,2956 €/m3 0,2600 €/m3

Omrežnina za infrastrukturo, s katero se izvaja javna služba odvajanja komunalne in padavinske 
odpadne vode (podatek za vodomer DN ≤ 20)

3,63 € 3,98 €

Omrežnina za infrastrukturo, s katero se izvaja javna služba čiščenja komunalne in padavinske 
odpadne vode (podatek za vodomer DN ≤ 20)

1,43 € 1,78 €

Ocena obratovanja male komunalne čistilne naprave do 50 PE. Storitev se opravlja minimalno 
vsaka tri leta.

71,68 EUR 53,78 EUR

Črpanje greznic in malih ČN do 50 PE 31,31 €/m3 31,31 €/m3

Čiščenje usedlin iz greznic in malih ČN do 50 PE 12,59 €/m3 12,59 €/m3

Mesečno plačevanje storitev črpanja in čiščenja usedlin 2,30 €/mesec
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Program CEZAM-ERASMUS+  
v letu 2018
Lucijan Vihar, strokovni 
sodelavec na CEZAM-u in 
koordinator programov 
ERASMUS+

CEZAM je v tujino na 
mednarodne izmenjave doslej 
poslal 74 mladih iz Ruš in okolice, 
96 mladih iz EU in Turčije je na 
osnovi pridobljenih  programov 
ERASUMS+ obiskalo Občino 
Ruše, skupaj pa je za mednarodno 
delovanje CEZAM v času od leta 
2015 do 2017 pridobil 117.768 € 
nepovratnih EU sredstev.

Tako smo od februarja 2015 
do decembra 2017 izvedli tri 
odobrene projekte iz programa 
ERASMUS+ (2015: Find a 
job – get a job, 2016: Pride 
and prejudice in 2017: Europe 
sings together), za katere 
smo skupaj prejeli 58.568 € 
nepovratnih sredstev. V tujino 
smo poslali 74 mladih iz Ruš 
in okolice na 16. mladinskih 
izmenjav, izobraževalnih tečajev, 
kongresov in seminarjev. V Ruše 
in v Slovenijo je na račun naših 
projektov v tem času prišlo 96 
mladih iz desetih evropskih 
držav in Turčije. Vrednost tega 
dela znaša 59.200 €. Tako znaša 

skupna vrednost nepovratnih 
sredstev, ki jih je pridobil CEZAM 
iz programa za ERASMUS+, 
117.768 €.

»V Sloveniji se za nepovratna 
sredstva ERASMUS+ poteguje več 
kot 600 društev, javnih zavodov 
in  organizacij. CEZAM je ena 
od tistih organizacij, ki v tem 
programu intenzivno deluje, saj 
smo v dveh letih izpeljali 3 lastne 
projekte in 16 mednarodnih 

izmenjav,« je povedal Lucijan 
Vihar, Strokovni sodelavec 
CEZAM-a.

Posebej velja izpostaviti, da 
je CEZAM v letu 2017 izvedel 
projekt »Europe sings together«, v 
katerem je sodelovalo 47 mladih 
iz osmih evropskih držav, trije 
pevski zbori in trobilni orkester. 
S slednjim in s pevskim zborom 
smo na dan Evrope (9. maja) z 
evropsko himno – Oda radosti 

sporočili našo podporo Evropski 
Uniji in njenim vrednotam. Film 
o projektu si lahko ogledate 
na povezavi  https://youtu.
be/DYnRPcq_M6k. V tujino 
smo na mladinske izmenjave, 
izobraževalne tečaje in mladinske 
kongrese v Nemčijo, Litvo, Ciper 
in na Hrvaško poslali 21 mladih 
iz Ruš in okolice, vrednost 
nepovratnih sredstev pa je 
znašala 39.512 €.

Program CEZAM-
ERASMUS+ 2018
Tudi program za leto 2018 že 
ima prve obrise, saj bo med 8. 
in 17. marcem 6 mladih iz Ruš 
in okolice potovalo v Novo 
Gradiško (Hrvaška), kjer se 
bodo udeležili projekta »Let me 
think about you« (naj pomislim 
na tebe), prav tako bo 6 mladih 
potovalo v Canakkale (Turčija) 
na  mladinsko izmenjavo »Folk 
tales« (ljudske pripovedke). 
CEZAM v okviru programa 
ERASMUS+ prav tako sodeluje 
v projektu »Never loose your 
soul« (nikoli ne izgubi svoje 
duše) ter v projektu KA2 
izgradnja kapacitet, ki ga vodi II. 
gimnazija Maribor in  bo potekal 

FO
TO

G
RA

FI
JE

: L
U

C
IJ

AN
 V

IH
AR

PRIKljUčI SE TUDI TI!

Naše ekipe štejejo od tri (izobraževalni tečaji) do šest 
(mladinske izmenjave). CEZAM bo že v začetku februarja 
2018 pripravil predstavitve za vse, ki jih zanimajo potovanja in 
udeležba na mladinskih izmenjavah, kakor tudi za tiste, ki bi se 
radi naučili aktivno sodelovati pri ustvarjanju programov E+. 

Udeleženci mladinskih izmenjav dobijo priložnost na 
neformalni način spoznati vrstnike iz vse Evrope ter si tako 
pridobiti enkratne izkušnje in poznanstva na mednarodnem 
nivoju, ki bodo v kasnejšem življenju še kako koristne, pa 
naj bo to pri iskanju zaposlitve, komunikaciji v tujem jeziku 
(angleščini) ali pri spoznavanju različnih ljudi in krajev po vsej 
Evropi. Najboljše pri tem pa je, da stroške v okviru programa 
ERASMUS+ krije Evropska Unija.

Če želite izvedeti več o programu CEZAM-ERASMUS+, 
spremljajte Facebook stran CEZAM-ERASMUS+  ali nam pišite 
na: lucijan.vihar@cezam.org.
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20% popust 10x kopanje za DRUŽINE (2 odr. do 3 otr.)!
20% popust 10x vstop WELLNESS!

v Sloveniji, Romuniji in Ugandi. 
CEZAM-ova petčlanska ekipa bo
pri tem zadolžena za ocenjevanje
projekta, za fotografsko in video
dokumentacijo ter za delitev
rezultatov projekta. CEZAM bo 
prijavil dva projekta iz programa 
E+ Mladinske izmenjave KA1 
in sicer nadaljevanje projekta 
»Evropa poje skupaj« in »Volimo, 
ker nam ni vseeno ».

Vse omenjeno je le program za 
prvo polovico leta. Sodelovanje 
pri programih v drugi polovici 
letošnjega leta je odvisno tudi 
od uspeha  naših partnerjev, s 
katerimi smo sklenili dogovore in 
ki prihajajo iz Litve, Latvije, Cipra, 
Portugalske, Romunije, Hrvaške 
in Turčije. Če bodo uspeli pridobiti 
prijavljene projekte, v katerih 
smo partnerji tudi mi, potem ni 
dvoma, da bomo letos presegli 
skupno število 100 udeležencev 
na mednarodnih projektih. 



Vidni temelji starega mostu čez Dravo
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Pričeli s pripravljalnimi deli 
za Ruško kolesarsko pot

OR

Izvajalec del kolesarske poti je 
pričel s pripravljalnimi deli za 
izvedbo kolesarske poti med 
Rušami in Mariborom. V prvi fazi 
se bo zakoličil potek kolesarske 
poti vzhodno od Šarhove poti, 
kjer se bodo gradbena dela tudi 
najprej pričela. Na območju med 
Šarhovo potjo in Industrijsko 
cesto je ob izgradnji predvidena 
tudi izvedba arheoloških 
raziskav.

Začasna označitev 
dravske kolesarske poti
Označitev Dravske kolesarske 
poti s strani Direkcija RS za 
infrastrukturo že poteka in bo 
izvedena do konca januarja 

2018. Gre za začasno označitev, 
kar pomeni, da se bodo table 
prestavljale ob gradnji novih 
samostojnih odsekov kolesarskih 

poti. Kolesarska pot od 
Ruš do meje z mariborsko 
občino (Laznica) se bo gradila 
spomladi. 

Ob nedavnem znižanju gladine reke Drave so postali vidni temelji starega mostu čez Dravo.
Novi most so skoraj pred natanko 50 leti zgradili na istem mestu ...
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O GRADNjI NOVEGA MOSTU PRED 50 lETI  
(kot je v rubriki Spominčice poročal Radio Maribor)

8. decembra pred 50. leti so slovesno odprli most čez Dravo, 
ki je povezal Ruše in Selnico ob Dravi. Projektant je bil inž. 
Jaš Žnidarič, odgovorni vodja del pa inž. Danilo Bevc. V 
konstrukcijo so vgradili 1300 kubičnih metrov betona in 
dobrih 113 ton jeklene žice. Skupaj s cestnim priključkom je 
most stal 305 milijonov tedanjih dinarjev. Ta denar so poleg 
Občine Maribor prispevali še Cestni sklad, Tovarna dušika 
Ruše, Gozdno gospodarstvo Maribor, Gostinsko podjetje Šumik 
– Ruše, Cestno podjetje Maribor, Kmetijska zadruga Ruše, 
Kmetijska zadruga Selnica ob Dravi, Marles in Jeklo Ruše. 
Mariborsko podjetje Tehnogradnje ga je zgradilo v dobrih 
14. mesecih. Pri tem so Tehnogradnje dosegle pomemben 
napredek pri izgradnji tovrstnih montažnih mostov, saj so z 
montažo izvedli skoraj vso zgornjo konstrukcijo. Slovesnosti 
ob odprtju se je v lepem, sončnem decembrskem dnevu 
udeležilo okoli 1000 ljudi. Most je odprl Mirko Žlender, tedanji 
predsednik mariborske občinske skupščine.

INFORMACIJE
Dravska kolesarska pot ima 
tudi svojo novo spletno 
stran – dravabike.si.
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Poleg družine in staršev, ki so 
zagotovo prvi in najpomembnejši 
otrokovi vzgojitelji, je pomembna 
tudi vzgojna vloga šole in 
učiteljev. Zato šola učencem z 
različnimi dejavnostmi omogoča 
izkustveno učenje in vzgojo 
za vrednote. Tako na OŠ Janka 
Glazerja Ruše poudarjamo tudi 
vzgojni vidik šolanja. V okviru 
tega smo organizirali delavnico o 
varnosti v cestnem prometu.

Učenci 8. in 9. razredov so 
skozi osebno zgodbo in izkušnjo 
gospe Barbare Slaček, članice 
Zavoda VOZIM iz Celja, ki je pri 
svojih 19 letih doživela prometno 
nesrečo, spoznavali, kako hude 
so posledice neodgovorne vožnje 

in neupoštevanje prometnih 
predpisov. Njeno življenje se 
je po nesreči in dolgotrajni 
rehabilitaciji korenito spremenilo, 
življenje na invalidskem vozičku 
namreč ni enostavno. Barbara je 
potrebovala veliko časa in moči, 
da je lahko ponovno aktivno 
zaživela. Učenci so zavzeto 
poslušali njeno pripoved, ki 
je marsikomu segla globoko v 
srce. Sicer se člani – invalidi 
pod sloganom Še vedno vozim 

Še vedno vozim – 
vendar ne hodim
Renata Štritof

»Na OŠ janka Glazerja 
Ruše poudarjamo tudi 
vzgojni vidik šolanja. 
V okviru tega smo 
organizirali delavnico 
o varnosti v cestnem 
prometu.

– vendar ne hodim udeležujejo 
takšnih delavnic tudi po drugih 
šolah v Sloveniji in s tem mlade 
seznanjajo o pomenu varnosti  
na cesti.

Ker se tudi del naših učencev 
po starosti približuje rizični 

skupini bodočih mladih voznikov,  
smo želeli z delavnico ozavestiti 
mlade o posledicah neodgovorne 
vožnje, spodbuditi varno vožnjo 
kot vrednoto in dvigniti zavest 
mladih o pomenu upoštevanja 
cestno prometnih predpisov. 
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Podžupanja Zdenka Steblovnik 
Župan je lani vpeljala tradicijo, 
da Občina Ruše vsako leto izkaže 
posebno pozornost in nagradi 
učence, ki izstopajo po učnem 
uspehu sli drugih posebnih 
dosežkih. Tako je Občina Ruše 
tudi letos (9. 12. 2017) naše 
»zlate« osnovnošolce na OŠ Janko 
Glazer Ruše popeljala na nagradni 
izlet v adventni Zagreb. Obiskali 
so sodobni Muzej krapinskih 
neandertalcev v Krapini, 
v Zagrebu pa Muzej iluzij, 

OR

Za uspešne učence nagradni 
izlet v Zagreb
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in izobraževanje mladih v 
Rušah ter o tem, kaj bi še lahko 
v občini naredili, da se bodo 
mladi v bodoče še bolj aktivno 
povezovali in vključevali v 
različne dejavnosti v svojem 
domačem okolju. V ta namen je 
bil z dijaki sklenjen dogovor, da 
skupaj s Cezamom ustanovijo 
delovno skupino, ki jo bosta 
koordinirala Vesna Glavendekić 
iz CEZAM-a in dijak Brin Hlade. 
Izleta so se udeležili dijaki 
Brin Hlade, Aljaž Kotnik, Eva 
Urleb, Naja Belušić, Maja Hüter, 
Ahac Anton Marinc in Barbara 
Simonič. 

najboljši hrvaški hostel Hostel 
Swanky Mint, Markov trg ter 
multimedijsko razstavo o Nikoli 
Tesli »Mind from the Future«.

Neformalno druženje je bilo 
namenjeno tudi medsebojnemu 
spoznavanju in razgovoru o 
njihovih pogledih na življenje 

Promocija ruške 
kulture v Beogradu 
in Pančevu
Peter Andrej

Lanski november je potekal v 
sodelovanju ruške kulture z 
Beogradom in mestom Pančevo. 
Tradicionalno sodelovanje je 
potekalo  na 4. Beograjskem 
Kantfestu in pri društvih 
Slovencev v Pančevu in 
Beogradu. Gre za že tradicionalno 
sodelovanje, ki je tokrat potekalo 
od 16. do 19. novembra in sicer v 
povezavi z več različnimi srbskimi 
producenti, ki sodelujejo bodisi z 
javnim zavodom CEZAM Ruše ali z 
društvom Glazerjeva domačija.

Nastop na 4. 
Beograjskem Kantfestu
Tokrat je beograjska založniška hiša 
Arte po našem vzoru organizirala 
že 4. Kantfest v Beogradu, ki ga 
je odlično zastopal in organiziral 

direktor Miodrag Jakšić . Ta je 
v tridnevnem dogajanju, poleg 
različnih tujih kantavtorjev, gostil 
tudi našo, slovensko kantavtorstvo 
in zaključil s finalnim večerom, 
ki ga je neposredno prenašala 
beograjska televizija Studio B. 
Tovrstno slovensko ustvarjanje 
ima pri gostiteljih posebno 

mesto in ceno, zato so nam tudi 
namenili čast, da je slovenska 
ekipa (Jerry Mažgon, Peter 
Andrej, Matej Kermavner in 
Mojca Andrej) s svojim nastopom 
tudi oprla festivalsko dogajanje v 
Matici iseljenika Srbije, v centru 
Beograda. Z organizatorji iz Srbije, 
Bolgarije in Makedonije so tekli 
tudi dogovori o širjenju Kantfesta 
v njihove regije.

V Pančevu gostili 
Glazerjeve dneve in 
pesmi
Društvo Slovencev južnega 
Banata - Logarska dolina – iz 
Pančeva je pod vodstvom 
Josipa Vebra že drugič gostilo 
Glazerjeve dneve in pesmi 
našega rojaka Janka Glazerja. 
Na prireditvi in srečanju, ki je 
potekalo v njihovem Narodnem 
muzeju in pod vodstvom 

direktorja Miroslava Birclina 
je prišla do izraza velika želja 
po kulturni izmenjavi, ki bi jo 
nadgradili s kulinariko in drugimi 
zanimivostmi, saj so se njihove 
»slovenske« korenine dodobra 
pomešale in vmes navzele tudi 

»Tovrstno slovensko 
ustvarjanje ima pri 
gostiteljih posebno 
mesto in ceno, zato so 
nam tudi namenili čast, 
da je slovenska ekipa 
(jerry Mažgon, Peter 
Andrej, Matej Kermavner 
in Mojca Andrej) s svojim 
nastopom tudi oprla 
festivalsko dogajanje v 
Matici iseljenika Srbije, v 
centru Beograda.«
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»Konec lanskega leta je 
lastnik trgovine v Bistrici 
ob Dravi Market Klasek d. 
o. o. zaprl trgovino, ki je 
bila franšiza Mercatorja. 
Mercator si zato sedaj 
prizadeva, da bi čim prej 
v celoti prevzel trgovino 
v Bistrici ob Dravi in 
sam zagotovil polni 
obseg ponudbe živil in 
življenjskih potrebščin.«

Konec lanskega leta je lastnik 
trgovine v Bistrici ob Dravi Market 
Klasek d. o. o. zaprl trgovino, ki je 
bila franšiza Mercatorja.

OR

Mercator bi odprl trgovino v Bistrici ob Dravi
Občina Ruše si je že pred 

časom prizadevala tako pri 
lastniku trgovine (podjetju 
Market Klasek) kot pri 
franšizodajalcu (Mercatorju), 
da bi bila trgovina ustrezno 
založena ter da bi zagotavljala 
ustrezen obseg nakupa živil in 
drugih življenjskih potrebščin. 
Nesolventnost lastnika trgovine 
podjetja Market Klasek d. o. 
o., ki je nenapovedano zaprl 
trgovino, je ureditev trgovine 
oziroma zagotovitev ustrezne 
ponudbe dodatno otežila.

Mercator si zato sedaj 
prizadeva, da bi čim prej v 
celoti prevzel trgovino v Bistrici 
ob Dravi in sam zagotovil 
polni obseg ponudbe živil in 
življenjskih potrebščin.  FO
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tradicionalne kulture Banata, ki bi 
jo z veseljem predstavili v Rušah 
in širše po Sloveniji. 

Kaja lukač odprla 
razstavo svojih ilustracij v 
Društvu Slovencev – Sava

Na povabilo Društva Slovencev 
– Sava je slikarka in likovna 
pedagoginja Kaja Lukač odprla 
razstavo svojih ilustracij v 
njihovih društvenih prostorih 
na Terazijah, v centru Beograda. 
S prijaznim gostiteljem 

predsednikom Sašo Verbičem 
in likovno umetnico Marije 
Vauda smo se pogovarjali tudi o 
nadaljnjem sodelovanju njihovega 
projekta Slovenci v Beogradu 
ter FormeVite, ki se je delno že 
zgodila v času Glazerjevih dni in 
Letnega odra.

Za tako dobre stike s srbsko 
sceno je v veliki meri zaslužen 
legendarni režiser in filmar 

Dragomir Zupanc, »kulturni 
ataše«, ki ga na Ruše vežejo 
mladostni spomini. Ambasadorji 
ruške kulture so ob podpori 
CEZAMA-a in koproducentov 
v Srbiji dobro predstavili ruške 
kulturne izdelke, ki očitno imajo 
kaj pokazati tudi izven lokalnih 
meja. S tem pa se že nakazuje, 
kako bi bilo smiselno voditi in 
investirati kulturni kapital. 
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Praktični prikazi rezanja 
dreves v Botaničnem vrtu 
Univerze v Mariboru
Metka Šepic

Vse ljubitelje vrtov, sadovnjakov 
in hortikulture Botanični vrt 
Univerze v Mariboru vabi na 
praktične prikaze rezanja različnih 
vrst dreves:

   V torek, 13. februarja 2018 
bo ob 13.00 uri v sadovnjaku 
v Botaničnem vrtu praktični 
prikaz: Rezi dreves pečkatega 
sadja (hrušk in jablan). 
Strokovno predavanje s 
praktičnim prikazom bosta 
vodila dr. Stanislav Tojnko in 
mag. Andrej Vogrin s katedre 
za sadjarstvo FKBV. Zbirališče 
udeležencev bo pred vhodom 
v Botanični vrt, od koder 
se bomo skupaj sprehodili 
do sadovnjaka. Letos bomo 
poleg osnov spomladanske 
rezi pečkarjev spoznali tudi 
vzgojno rez dreves v mladem 
sadovnjaku. Vstopnina je 10 
evrov.

   V soboto, 17. februarja 2018 

bo ob 10.30 uri v sadovnjaku 
v Botaničnem vrtu praktični 
prikaz: Rezi dreves pečkatega 
sadja (hrušk in jablan). 
Strokovno predavanje s 
praktičnim prikazom rezi 
bo vodil Matjaž Lerš, vodja 
sadjarstva na Univerzitetnem 
kmetijskem posestvu Pohorski 
Dvor. Zbirališče udeležencev 
bo pred vhodom v Botanični 
vrt, od koder se bomo skupaj 
sprehodili do sadovnjaka. 
Vstopnina je 10 evrov.

   V sredo, 14. februarja 2018 na 
bo ob 18.00 uri v predavalnici 
Milana Erjavca (FKBV) skozi 
bogastva slovenske vrtne 
kulturne dediščine popeljala 
krajinska arhitekta dr. Tanja 
Simonič Korošak. Predavanje 
je primerno za ljubitelje vrtov, 
za profesionalne vrtnarje in 
vse druge urejevalce vrtov. 
Predavanje bo v 1. nadstropju 
prizidka gradu Hompoš, na 
sedežu Fakultete za kmetijstvo 
in biosistemske vede, Pivola 
10, 2311 Hoče. Vstopnine ni.

   V torek, 20. februarja 
2018 bo ob 13.00 v nasadu 
koščičarjev praktični prikaz: 
rezi dreves koščičastega sadja 
(slive, breskve in češnje). 
Strokovno predavanje s 
praktičnim prikazom bosta 
vodila dr. Stanislav Tojnko in 
mag. Andrej Vogrin s katedre 
za sadjarstvo FKBV. Prikaz bo 
potekal v nasadu koščičarjev 
pod gradom Hompoš. 
Zbirališče udeležencev bo na 
parkirišču pod gradom (Pivola 
11, 2311 Hoče), od koder se 
bomo skupaj sprehodili do 
nasada koščičarjev. Vstopnina 
je 10 evrov.

   V soboto, 24. februarja 
2018 bo ob 10.30 v nasadu 
koščičarjev praktični prikaz: 
Rezi dreves koščičastega sadja 
(slive, breskve in češnje). 
Strokovno predavanje s 
praktičnim prikazom rezi 
bo vodil Matjaž Lerš, vodja 
sadjarstva na Univerzitetnem 
kmetijskem posestvu 
Pohorski Dvor. Prikaz bo 

potekal v nasadu koščičarjev 
pod gradom Hompoš. 
Zbirališče udeležencev bo na 
parkirišču pod gradom (Pivola 
11, 2311 Hoče), od koder se 
bomo skupaj sprehodili do 
nasada koščičarjev. Vstopnina 
je 10 evrov. 
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INFORMACIJE
Člani društva prijateljev 
botaničnega vrta Univerze 
v Mariboru se lahko 
vseh prireditev udeležijo 
brezplačno z veljavno 
člansko izkaznico za tekoče 
leto. Za več informacij 
pokličite na 031 310 330 
ali pišite na botanicni.
vrt@um.si. Botanični vrt 
Univerze v Mariboru se 
bo za individualne oglede 
odprl konec meseca marca 
2018. Za vodene oglede 
v zimskem času pokličite 
na 031 592 162 (Branka 
Veber).
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Skupna druženja učencev OŠ janka 
Glazerja Ruše in uporabnikov VDC 
Polž – enota Ruše
Renata Štritof

Učenci 3. razredov OŠ Janka 
Glazerja Ruše so skupaj z 
razredničarkami Ireno Jelenc, 
Kristino Miklič in Stanko Kramer 
ter učiteljico Renato Štritof v 
mesecu novembru večkrat obiskali 
VDC Polž – enoto Ruše. Ob 
zadnjem obisku so jih spremljale 
tudi nadarjene učenke iz 8. a: 
Nežka, Nina in Urša. Seznanili 
so se z vsemi uporabniki in 
strokovnimi delavci ter spoznali, 
kako potekajo njihovi dnevi 
v enoti in kako se uporabniki 
vključujejo v delovno in socialno 
okolje. Učenci so ugotovili, da smo 
ljudje različni, nekateri zmorejo 
več, drugi manj, a najpomembnejše 
je, da vsi si želimo živeti v svetu, 
kjer smo spoštovani, sprejeti in 

enakovredni.
Z obiski smo tako obeležili 

tudi mednarodni dan strpnosti, 
ki ga praznujemo 16. novembra. 
Strpnost nam ni dana ob rojstvu 
temveč se je naučimo in prav 
zato smo hvaležni vsem v VDC 
Polž, da so nam omogočili 
preživljanje čudovitih uric v 
prijetni družbi. Ob vsakem obisku 
nam je čas hitro minil, skupaj 
smo izdelovali pujske iz gline in 
pomagali pri kooperaciji dela za 
zunanje naročnike. Naši učenci 
so bili zelo radovedni, uporabniki 
in strokovni delavci pa so z 
veseljem odgovarjali na številna 
vprašanja. Učenci so z obiski in 
druženjem pridobili neprecenljive 
izkušnje, ki jim bodo pripomogle 
k razvijanju vrednot, kot so 
strpnost, optimizem, sreča, 
prijateljstvo in prostovoljnost. 

VTISI DRUžENjA UčENCEV OŠ jANKA GlAZERjA 
RUŠE IN UPORABNIKOV VDC POlž – ENOTA RUŠE:

Tilen Jeran, 3. a
»Prvič sem bil v VDC Polž. Bilo mi je zelo všeč. Želim, da bi vsi bili 
zelo srečni.«
Gabrijel Kovačič, 3. a
»Vesel sem, da sem lahko obiskal vse v VDC Polž, še posebej 
Saša. Želim, da bi bili še naprej tako ustvarjalni in veseli.«
Anže Podlesnik, 3. a
»Hvala, ker sem lahko šel v VDC Polž in delal pujske iz gline. Rad 
te imam, Sašo!«
Nik in Tim Vahen, 3. a
»Srečna sva, da sva se družila z uporabniki v VDC Polž. Želiva jim 
čim več lepih dni.«
Naja Repolusk, 3. b
»Bila sem vesela, a začudena, ker invalidi tako veliko znajo. Zelo 
so bili prijazni.«
Zarja Marčič, 3. b
»Vesela sem, da je za invalide tako lepo poskrbljeno, da so srečni, 
da jim je omogočeno, da pridobivajo nova znanja.«
Larisa Robič, 3. b
»Ko sem vstopila v ta prečudoviti prostor, sem začutila, da moramo 
vedno ceniti tako sebe kot druge. Začutila sem, da moram biti solidarni 
in strpni. Tudi če smo zelo bolni ali invalidni, smo še vedno to kar smo.«
Gaj Vehovar, 3. c
»Vse uporabnike v VDC POLŽ zelo občudujem, ker so tako delovni in 
prijazni; kljub težavam so vztrajni in hodijo tudi na razna tekmovanja.«
Tim Oblak, 3. c
»Zelo sem občudoval gospo na invalidskem vozičku, ko je pletla. 
Opazil sem, da so invalidi zmožni marsikaj narediti.«
Žiga Podgornik, 3. c
»Na obisku je bilo lepo. Zanimivo mi je bilo, da sam ne znam 
plesti, tisti, ki potrebujejo pomoč, pa znajo.«
Sašo, uporabnik VDC Polž – enota Ruše
»Ob obisku učencev iz 3. razredov so me spreletavali lepi občutki. 
Postavljali so mi nenavadna vprašanja in jaz sem jim odgovarjal. Vprašali 
so me, ali bom ozdravel, ali rad pridem v center in povedal sem jim, da 
zelo rad prihajam v delavnice. Vprašanja otrok so me zelo presenetila. 
Glede na njihovo starost so se pogovarjali zelo odgovorno, hkrati pa so 
razumeli, kar sem jim povedal.  Želel bi si, da pridejo še večkrat.«
Jože, uporabnik VDC Polž – enota Ruše
»Pridno smo delali čisto vsi, še posebej otroci. Lepo je, če pridejo, 
saj se pogovarjamo in družimo ter si delimo izkušnje.«
Monika, uporabnica VDC Polž – enota Ruše
»Bilo je lepo, ko so bili tukaj otroci iz šole. Delali so pujske iz gline, 
sestavljali smo pritrdilni set. Otroci so bili navdušeni nad delom, želeli 
so ostati pri nas in še naprej delati. Bili so zelo pridni. Naj še pridejo.«
Monika, uporabnica VDC Polž – enota Ruše
»Pogovarjala sem se z učenci. Bili so olikani, veseli. Želim si, da še 
pridejo k nam.«
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27. 2. 2018
11.00 – 13.00

Pravljične urice 
KOMu je DOGODeK naMenjen: predšolski otroci 
lOKacija: CID Ruše

CENA:

brezplačno 

27. 2. 2018
11.00 – 13.00

izDelava Ptičje hišice 
KOMu je DOGODeK naMenjen: predšolski otroci 
lOKacija: CID Ruše

CENA:

brezplačno 

27. 2. 2018
11.00 – 13.00

SanKanje na vili
KOMu je DOGODeK naMenjen: predšolski otroci 
lOKacija: CID Ruše

CENA:

brezplačno 

27. 2. 2018
11.00 – 13.00

naravOSlOvne – Snežni vihar
KOMu je DOGODeK naMenjen: predšolski otroci 
lOKacija: CID Ruše

CENA:

brezplačno 
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ZiMSki 
PoČiTniški 
PRoGRAMi 
(26. 2. – 2. 3. 2018)

24. 2. 2018
9.00 – 13.00

PraKtičnO SliKarStvO za ODraSle – Beline
KOMu je DOGODeK naMenjen: odraslim ljubiteljem umetnosti  
lOKacija: Razstavišče Rulik Ruše

ustvarjane delavnice

POGLOBLJENO
FO

TO
G

RA
FI

JA
: S

XC

CENA:

20 €

28. 2. 2018
9.00 – 13.00

uStvarjalna Delavnica za OtrOKe laBirint
KOMu je DOGODeK naMenjen: otrokom od 7 do 12 let 
lOKacija: Razstavišče Rulik Ruše

CENA:

16 €

1. 3. 2018
10.00 – 15.00

Delavnica za najStniKe aniMacija
KOMu je DOGODeK naMenjen: najstnikom od 12 do 17 let 
lOKacija: Razstavišče Rulik Ruše

CENA: 25 € 
(možno kosilo  - 
4 € doplačila)

izvajalec: ART OF MY OWN Kaja Lukač s. p. (v sodelovanju z Društvom Rulik in Društvom Glazerjeva domačija, so. p.) 
infO in Prijave: artofmyown@gmail.com ali kaja.lukac@gmail.com / +386 41 583 887 / www.facebook.com/artofmyownkajalukac/

izvajalec: Društvo Prijateljev Mladine Ruše
infO in Prijave: majdadpm@gmail.com / +38640 708 620 / www.facebook.com/drustvoprijateljev.mladineruse.3 
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ZIMSKI POČITNIŠKI PROGRAMI

ZiMSki 
PoČiTniški 
PRoGRAMi 

izvajalec: ART OF MY OWN Kaja Lukač s. p. (v sodelovanju z Društvom Rulik in Društvom Glazerjeva domačija, so. p.) 
infO in Prijave: artofmyown@gmail.com ali kaja.lukac@gmail.com / +386 41 583 887 / www.facebook.com/artofmyownkajalukac/

Gimnastika
26. 2. 2018
otroci od 1. – 3. razreda ob 17.00 – 18.00
Otroci od 4. – 6. razreda ob 18.00 – 19.00
Otroci od 7. – 9. razreda ob 19.00 – 20.00

reKreativni PrOGraM šPOrtne GiMnaStiKe za šOlSKe OtrOKe
KOMu je DOGODeK naMenjen: otrokom, ki obiskujejo osnovno šolo 
lOKacija: Športna dvorana Ruše

CENA:

5 € 
obisk

28. 2. 2018
otroci od 1. – 3. razreda ob 17.00 – 18.00
Otroci od 4. – 6. razreda ob 18.00 – 19.00
Otroci od 7. – 9. razreda ob 19.00 – 20.00

reKreativni PrOGraM šPOrtne GiMnaStiKe za šOlSKe OtrOKe
KOMu je DOGODeK naMenjen: otrokom, ki obiskujejo osnovno šolo 
lOKacija: Športna dvorana Ruše

CENA:

5 € 
obisk

2. 3. 2018
otroci od 1. – 3. razreda ob 17.00 – 18.00
Otroci od 4. – 6. razreda ob 18.00 – 19.00
Otroci od 7. – 9. razreda ob 19.00 – 20.00

reKreativni PrOGraM šPOrtne GiMnaStiKe za šOlSKe OtrOKe
KOMu je DOGODeK naMenjen: otrokom, ki obiskujejo osnovno šolo 
lOKacija: Športna dvorana Ruše

CENA:

5 € 
obisk

izvajalec: GIMNASTIČNA ŠOLA RUŠE 
infO in Prijave: recepcija@sd-ruse.si / www.gimnasticna-sola.si/ruse.html

24. 2. - 25. 2. 2018
9.00 – 12.00

3. 3. - 4. 3. 2018
9.00 – 12.00

12-urni viKenD tečaj alPSKeGa SMučanja za OtrOKe 
(skupine po starosti, smučarskem znanju)
 
KOMu je DOGODeK naMenjen: otrokom od 4 do 15 let 
lOKacija: Mariborsko Pohorje

Smučanje
CENA:

120 €

26. 2. - 2. 3. 2018
9.00 – 12.00

15-urni viKenD tečaj alPSKeGa SMučanja za OtrOKe 
(skupine po starosti, smučarskem znanju)
 
KOMu je DOGODeK naMenjen: otrokom od 4 do 15 let 
lOKacija: Mariborsko Pohorje

CENA:

150 €

izvajalec: šPOrtnO DruštvO aBc šPOrt 
infO in Prijave: info@abc-sport.si / +38640 829 292

26. 2. - 1. 3. 2018
7.45 – 16.00

POčitnišKO SMučanje na treh Kraljih  
(20-urni začetni/nadaljevalni smučarski tečaj), organiziran 
dnevni prevoz, prehrana, nezgodno zavarovanje, animacija ...
KOMu je DOGODeK naMenjen: otrokom od 5 do 15 let 
lOKacija: Smučišče Trije kralji

CENA:

190 €

izvajalec: šPOrtnO DruštvO SnežKO
infO in Prijave: info@snezko.com / +38631 873 000 / www.snezko.com

Drsanje
26. 2. - 1. 3. 2018
10.00 – 11.00

POčitnišKi tečaj DrSanja  
(drsalke in oprema vključeni v ceno)
 
KOMu je DOGODeK naMenjen: otrokom in najstnikom 
lOKacija: Veliko drsališče Ruše, Športni park Ruše

CENA:

40 € 
(cena s kartico 
šport Ruše je 
30 €) 

izvajalec: javni zavOD center za MlaDe ruše
infO in Prijave: info@sportniparkruse.si / +38651 624 401 / +3862 673 05 03 / www.facebook.com/velikodrsalisceruse/

izvajalec: Društvo Prijateljev Mladine Ruše
infO in Prijave: majdadpm@gmail.com / +38640 708 620 / www.facebook.com/drustvoprijateljev.mladineruse.3 
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Z  druženje borcev za vrednote NOB Ruše so v poklon borcem 
Pohorskega bataljona pripravili slavnostno akademijo. Zbrani 
v Domu kulture Ruše so povedali, da je nujno ohranjati 

ta temelj obstoja na domačih tleh. Ruše so bile ena osrednjih točk 
zgodovinskih premikov in bojev za svobodo. Tega se danes zavedajo 
predvsem starejši občani in občanke. Danes težo zgodovinskih dejstev 
na mlajše rodove skušajo prenašati člani Združenja borcev za vrednote 
narodnoosvobodilnega boja. V ta namen pripravijo tudi posebno 
akademijo, na kateri poučujejo mlajše generacije, da ti ne pozabijo na 
svoje predhodnike.

‘Osebno mislim, da je potrebno skrbeti za ta zgodovinska dejstva, 
čeprav zanimanje zanje upada. Prav je da se informacije širijo, da 
se mlajše generacije seznanja z njimi in da 
nekateri še vedno vztrajamo in se trudimo. Ne 
nazadnje tudi zato, da skrbimo za vsa obeležja 
in da spomnimo na to, kaj vse se je zgodilo, da 
je danes tako, kot je. Mislim, da je vsak Rušan 
lahko ponosen na to,’ je povedala Draga 
Fabjan, podpredsednica Združenja borcev za 
vrednote NOB Ruše.

Dali so vse, kar so imeli, kar so zmogli, 
celo sebe. Od časa, ko so se žrtvovali za mir in 
svobodo njihovih potomcev, je minilo 75 let.

Že tradicionalno so se 
poklonili padlim borcem 
tudi pri Treh žebljih na 
Osankarici
Pripadniki Pohorskega bataljona so svoj 
poslednji boj bili pri Treh žebljih na Osankarici. 
Tam se je letos, ob 75. obletnici padca 
bataljona, zbralo okoli 1.500 ljudi. Rekordno 
število pohodnikov, predstavnikov različnih 
organizacij in politike. Napovedanih izgredov 
zaradi domnevne oskrunitve spomina na padle 
borce ni bilo. Nekoč pripadniki Pohorskega 

bataljona, danes pripadniki slovenske vojske, člani številnih društev, 
organizacij, Združenj borcev in številni pohodniki iz vse Slovenije so 
se zbrali na Osankarici pri Treh žebljih, da bi se poklonili spominu na 
tiste, ki so svoje življenje zastavili za svobodo. Tako so se spomnili 
zgodovine, junakov in domoljubov. Nekateri pa tudi svojih osebnih ali 
družinskih zgodb, povezanih z narodno osvobodilnim bojem.

Pohorski bataljona, ki je bil ustanovljen 11. septembra 1942 v 
Dobrovljah na Pohorju. V začetku je enota štela 90 borcev, poveljeval 
pa jim je Rudolf Mede. Pohorski bataljon je izvedel številne akcije 
preden se je 21. decembra 1942 premaknil proti Osankarici, kjer so si 
borci uredili zimski tabor. V začetku leta 1943 so pripadniki nemških 
sil odkrili tabor in ga 8. januarja obkolili z okoli 2000 nemškimi 

vojaki. V boju je življenje izgubilo 69 borcev 
Pohorskega bataljona. Še posebej se je 
izkazal Alojz Šarh s svojimi tremi sinovi. 
V poslednjem boju so ob Šarhu junaško 
padli njegovi trije sinovi, 16-letni Lojzek, 
14-letni Pepček in 12-letni Vanček. Padec 
Pohorskega bataljona, ki je – tudi v zadnji 
bitki – Nemcem zadal velike izgube, je močno 
prizadel narodnoosvobodilno gibanje na 
Štajerskem. Veličastna poslednja borba je bila 
velika moralna spodbuda v nadaljnjih bojih z 
okupatorjem. 7 članov Pohorskega bataljona 
so razglasili za narodne heroje.

Njim v poklon so pri Treh žebljih položili 
vence. Najprej je to storil slavnostni govornik, 
predsednik države, ki je v svojem govoru 
med drugim opomnil, da se vojne grozote ne 
smejo nikoli ponoviti in da smo vsi zavezani 
k ohranjanju miru. ‘Ali obstaja možnost, 
da bodo naši otroci in naši vnuki dočakali 
100 let in več ter svobodno razvijali svoje 
sanje in talente, ne da bi jih doletela strašna 
izkušnja vojne? Ta možnost obstaja. Prav 
zaradi zgodovinskih izkušenj se moramo 

BESEDE: Teja Peček,  ŠPela Žerjal  FOTOGRAFIJE: BkTV

Spomin nA 75 let 
pAdcA pohoRSkegA 
bAtAlJonA obudili 
v RušAh in pRi 
Treh žebljih na 
oSAnkARici

POGLOBLJENO

»Prav je da se 
informacije širijo, da 
se mlajše generacije 
seznanja z njimi in 
da nekateri še vedno 
vztrajamo in se 
trudimo. Ne nazadnje 
tudi zato, da skrbimo 
za vsa obeležja in da 
spomnimo na to, kaj 
vse se je zgodilo, da 
je danes tako, kot je. 
Mislim, da je vsak Rušan 
lahko ponosen na to.« 
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SPOMIN NA POHORSKI BATALJON



Krajevni prazniKi v naši Občini v časT 
bOrcem nOb

smOlniK
Medtem ko je konec decembra 
minil v slogu praznovanja božiča 
ter dneva samostojnosti in 
enotnosti, so na Smolniku 22. 
decembra obeležili tradicionalni 
krajevni praznik. Spomnili so 
se zgodovinskega izročila 
narodnoosvobodilnega boja, 
v drugem delu pa se nasmejali 
skeču. Datum obeleževanja 
krajevnega praznika na Smolniku 
je posvečen ustanovitvi Ruške 
čete v železarni na Smolniku. 
Čete, ki se je kasneje priključila 
Pohorskemu bataljonu. Na ta 
zgodovinska dejstva je spomnil 
slavnostni govornik Jože 
Gašparič iz Združenja borcev za 
vrednote NOB Ruše.

Domačinom dejanja njihovih 
pogumnih prednikov, ki so se bili 
pripravljeni žrtvovati za današnji 
mir, veliko pomenijo. Tudi 
zato se na tem tradicionalnem 
srečanju vedno zberejo v lepem 
številu. Uradnemu delu so člani 
in članice KUD-a Franjo Sornik 
ter predstavniki krajevnega 
odbora dodali glasbene in celo 
gledališko točko. S takšnimi 
prireditvami Smolničani 
dokazujejo, da imajo radi tudi 
svoj kraj in svoj dom.

bisTrica Ob Dravi
Tudi v Bistrici ob Dravi so 
praznovali svoj krajevni 
praznik in sicer so v Kulturnem 
domu pripravili tradicionalno 
slovesnost, posvečeno spominu 
na dogodke v času druge 

svetovne vojne. Leta 1980 so 
namreč na zborih krajanov 
tamkaj izglasovali 27. december 
za datum obeleževanja 
svojega, krajevnega praznika. 
Posvečen je dogodkom iz 
narodnoosvobodilnega boja.

Kot je povedal Jože 
Gašparič so na ta dan leta 1944 
partizani Pohorske čete napadli 
tamkajšnjo železniško postajo in 
dosegli predajo Nemcev. Krajevni 
praznik v Bistrici ob Dravi je 
tako posvečen spominu na ta 
dogodek, pa tudi ohranjanju 
tradicije in spodbujanju druženja 
med krajani. Praznovanja se 
je udeležila tudi poslanka 
državnega zbora Marjana Kotnik 
Poropat.

ruše
Krajevni praznik v Rušah se 
je letos praznoval 4. januarja, 
čeprav za datum praznika velja 
8. januar. Zakaj prav ta dan? Ta 
dan je namreč padel Pohorski 
bataljon na Treh žebljih in skupaj 
z njim tudi vsi pripadniki Ruške 
čete, ki so takrat sodelovali 
v boju na Osankarici (osem 
moških). Po mnenju Gašpariča 
je edino pravilno, da častimo te 
borce, ki so se takrat zoperstavili 
mogočni nemški vojski, kljub 
precej slabši oborožitvi. A vendar 
so s svojim življenjem branili 
vrednote, ki jih danes skorajda 
ne poznamo več. Prav zato je 
Gašparič prepričan, da bi morali 
danes mlade učiti ta zgodovinska 
dejstva našega okolja.

Ob 75-letnici padca Pohorskega bataljona so v parku Muzeja 
narodne osvoboditve Maribor v četrtek, 11. januarja 2018, ob 18. 
uri, v čast borcem odprli tudi razstavo POHORSKA LEGENDA.

pOhOrsKa legenDa
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zavedati, da je tudi naša neposredna odgovornost, da storimo prav 
vse, kar smatramo, da je potrebno, da ohranimo ta mir, ki ga sedaj 
uživamo,’ je dejal Pahor. Govor je minil brez napovedanih žvižgov ali 
kakršnihkoli drugih oblik bojkota, četudi del udeležencev tradicionalne 
komemoracije ni bil zadovoljen s slišanim. Konec lanskega leta je 
namreč vzplamtel spor zaradi zgodovinsko in politično občutljivih 
tem, povezanih s Pohorskim bataljonom. Kot je ogorčeno pojasnil 
predsednik Združenja borcev za vrednote NOB Ruše, Jože Gašparič, 
je Zore konec lanskega leta v izjavi za javnost dejal, da so pripadnike 
bataljona v Gradcu pokopali z vsemi vojaškimi častmi. ‘A kakšna je ta 
vojaška čast, če so jim pred pokopom lomili zobe in sekali prste?,’ se 
sprašuje Gašparič.

Vendarle pa je na komemoraciji prevladalo spoštovanje. Tako do 
padlih borcev kot do govora predsednika države, ki je minil brez 
incidentov, pa tudi brez demantija, ki so ga pričakovali predstavniki 
Združenja borcev za vrednote NOB. »Bila je pohvala NOB-ju. 
Pričakoval sem, da bo vsaj rečeno, da je bila ena stran prava in da 
druga ni bila prava. Da je bila ena stran domoljubna, druga pa je 
bila kolaborantska. Tisti, ki je prisegel ter dobil orožje in denar od 
okupatorja ne more biti nikoli enakovreden državljan, ker se potem 
jaz počutim manjvrednega. Predsednik republike tega ni naredil,« je 
povedal Jože Gašparič, predsednik Združenja borcev za vrednote NOB 
Ruše. Karl Mali, predsednik Združenja časnikov Slovenska Bistrica, 
pa je dejal, da danes mladi sploh ne vedo kaj se je tukaj dogajalo. 
‘Zato, da se lahko danes pogovarjamo slovensko, so zaslužni njihovi 
starši in stari starši, ki so nam na tem mestu to priborili z orožjem,« je 
pojasnil Mali.

Junaštvo, pogum in brezpogojna ljubezen do domovine so vsekakor 
vredni poklona. S tem so se strinjali vsi na tradicionalni slovesnosti, 
ki jo je soorganiziralo šest podpohorskih občin, udeležili pa so se je 
tudi številni predstavniki nacionalne politike. Plapolale so tudi zastave 
z rdečo zvezdo, čeprav naj bi ta delila Slovence, jih je na Osankarici 
združevala. 

»Bila je pohvala NOB-ju. 
Pričakoval sem, da bo vsaj rečeno, 
da je bila ena stran prava in da 
druga ni bila prava. Da je bila ena 
stran domoljubna, druga pa je bila 
kolaborantska.«



Pozdravljen Alen, kako in kdaj je 
nastala vaša ideja o pivovarni?
V resnici je to precej zanimivo, saj smo svoje 
prvo pivo napravili kot skupina najstnikov in 
prijateljev – skupaj smo namreč trenirali veslanje 
– ko smo bili stari 16 let. Vzrok je bil očiten – 
bili smo namreč premladi, da bi se do alkohola 
dokopali po legalni poti. Smo torej popolni 
samouki. Naša proizvodnja oziroma delovna sila 
danes šteje šest oseb, trije smo sedaj tudi uradno 
zaposleni na podjetju.
Je bilo tisto vaše prvo pivo pitno, užitno?
Da, bilo je pitno, ker smo ga napravili s 
pomočjo praška in vode – na podoben način, 
kot se napravi cedevita. Nato smo morali le še 
počakati, da so kvasovke opravile svoje delo 
in pivo je bilo pripravljeno. Da, bilo je pitno, a 
ne nujno tudi dobro.
Kako je nato iz teh prvih poizkusov 
nastalo podjetje, koliko časa je 
minilo od prvega zvarka do uradne 
ustanovitve podjetja?
V bistvu je bil ves čas naš cilj lastna in prava 
proizvodnja piva, zato smo leta 2015 pričeli 
zelo resno razmišljati o ustanovitvi podjetja. 
Ves ta čas smo bili zelo dobro seznanjeni z 
delom in tehnologijo večine manjših pivovarn, 
ki so nekaj pomenile v naši bližini: Bevog, 
Mali grad, Pelicon. Ko smo čez čas ugotovili, 
da tudi sami proizvajamo vedno boljše pivo, 
smo se odločili napraviti korak naprej.
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Najboljše  
pivo v  
Sloveniji 
se vari v 
Rušah
Pogovarjali smo se z Alenom 
Zaričem, glavnim pivovarjem 
craft pivovarne Lobik, ki ima 
svoje prostore v industrijski 
coni v Rušah.

BESEDILO IN FOTOGRAFIJE: UROŠ MAJCENOVIČ
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»Naš cilj je bil sprva napraviti pivo v stilu 
komercialnih lagerjev, kot sta Laško ali 
Union, potem pa smo hitro ugotovili, 
da domači pivovarji varijo vse prej kot 
to. To je bil tudi čas, ko so pričele večje 
verige trgovin uvažati različne tuje vrste 
piva, hkrati smo bili redni obiskovalci 
specializiranih prodajaln piva.«



Kje ste dobili tehnično opremo?
Pravzaprav smo jo razvili kar sami, sprva smo 
uporabljali zelo improvizirano tehnologijo, 
večinoma je šlo za predelavo druge opreme. 
Začeli smo s čisto preprostim kovinskim sodom 
za vino, ki se lahko kupi v vsaki zadrugi. Temu 
smo nato dodajali različna orodja za varjenje. 
Vso to opremo smo sproti nadgrajevali in 
izpopolnjevali, kar je trajalo dobrih sedem let.
Kako in kje ste dobili sredstva za 
opremo in za zagon podjetja?
Sredstva za opremo smo privarčevali z občasnimi 
študentskimi deli in jih vlagali v nadgradnjo 
obstoječe opreme. Kasneje, ko smo že ustanovili 
podjetje in se odločili razširiti proizvodnjo ter 
opremo, pa smo se prijavili na razpis za evropska 
sredstva. Največji problem pri evropskih 
sredstvih je to, da smo morali vse plačati 
vnaprej. Kasneje se sicer ta sredstva povrnejo, 
ampak brez predhodnega kapitala jih enostavno 
ne moreš dobiti. Tako nam ni preostalo drugega, 
kot da si denar izposodimo, saj kredita nikakor 
nismo uspeli dobiti.
Kakšne so vaše dnevne kapacitete 
proizvodnje?
Pri dnevni kapaciteti smo odvisni od dveh stvari. 
Prva je velikost kuhalnice, ki znaša 500 litrov. 
Ker kuhanje traja 8 ur, lahko torej v osmih urah 
napravimo 500 litrov, v najboljšem primeru tudi 
1000 litrov, saj nam nova kuhalnica omogoča 
novo kuhanje že po štirih urah. Poleg tega 
moramo v pripravo všteti še pospravljanje in 
čiščenje, kar pomeni, da lahko v dvanajstih urah 
napravimo okoli tisoč litrov piva. Druga stvar, ki 
ima vpliv na količino proizvodnje pa je kapaciteta 
posod za fermentacijo. Pivo v njih zori od 20 do 
28 dni, mi imamo trenutno na razpolago dovolj 
posod za proizvodnjo 5000 litrov piva na mesec. 
To je trenutno tudi naša največja omejitev.
Kaj od vaše opreme ste kupili z 
evropskimi sredstvi?
Z evropskimi sredstvi smo kupili novo kuhalnico 
in nekaj novih posod za fermentacijo.
Od kje vse črpate znanje in informacije 
o varjenju piva?
V začetku je bil naš glavni vir učenja zagotovo 
internet. Naš cilj je bil sprva napraviti pivo v 
stilu komercialnih lagerjev, kot sta Laško ali 
Union, potem pa smo hitro ugotovili, da domači 
pivovarji varijo vse prej kot to. To je bil tudi čas, 
ko so pričele večje verige trgovin uvažati različne 
tuje vrste piva, hkrati smo bili redni obiskovalci 
specializiranih prodajaln piva. Preko vseh teh 
informacij smo na koncu pristali pri craft pivu, 
ki ga danes varimo tudi sami. Sicer imamo tudi 
kar precej knjig na temo varjenja piva, a največ 
smo se zagotovo naučili preko povezovanja in 
sodelovanja z drugimi pivovarji. Nenazadnje 
sem tudi sam opravil poklicno kvalifikacijo 
za pivovarja na Inštitutu za hmeljarstvo in 
pivovarstvo v Žalcu.
Katere vrste piva proizvajate?
Na svetu v osnovi poznamo tri vrste piva: lager, 
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ale in ‘divje’ pivo, ki nastane s pomočjo divjih 
kvasovk. Naša pivovarna proizvajamo vse tri 
vrste. Je pa seveda še veliko podvrst piva, 
skupno število vrst in podvrst se tako konča 
pri številki 250. Poudariti moram, da smo ena 
prvih pivovarn v Sloveniji, ki izdeluje ‘divja’ 
piva oziroma piva, ki nastanejo s pomočjo 
divjih kvasovk. Večina pivovarn, ki vari takšna 
piva kvasovke kupi drugje, nam pa je uspelo 
napraviti lastne divje kvasovke, kar je velika 
redkost. Pri tem nam pomaga oseba, ki trenutno 
opravlja magisterij mikrobiologije na biotehniški 
fakulteti v Ljubljani.
Katera stvar je najbolj pomembna za 
nastanek dobrega piva?
Znanje, potrpljenje in dobre sestavine. Poleg 
tega je potrebno biti pri izdelavi zelo natančen 
in dosleden. Za proizvodnjo piva je načeloma 
potrebnih sedem korakov in v kolikor samo eden 
od njih ni bo popoln, pivo ne bo dobro.
Kakšen je rok trajanja vašega piva?
Za vsa piva naše pivovarne predpišemo rok 
trajanja tri mesece, kar je maksimalna doba, 
da ima pivo še tak okus, kot ga želimo mi. Po 
številnih testih smo ugotovili, da je pivo sicer 
dobro tudi do štiri mesece in pol, ampak zaradi 
visoke stopnje kakovosti smo rok trajanja omejili 
na tri mesece.
Kako ste pričeli tržiti in prodajati vaše 
pivo?
Najprej smo pričeli ponujati pivo po gostinskih 
lokalih in sicer smo delali piva po željah 
lokalov in restavracij. Nato smo počasi začeli 
ponujati še svoja piva. Ta so bila na voljo tudi v 
specializiranih prodajalnah piv. V trgovske verige 
zaenkrat še ne vstopamo, ker se tam zahteva 
prevelika količina zalog, poleg tega je naš cilj, 
da je naše pivo vedno karseda sveže. Naše pivo 
prodajamo tudi na tuje trge.
Kako ste se prebili na tuje trge?
V času dopustov, ko je v naši okolici pač več 
turistov, so očitno nekateri okusili tudi naše 
pivo. Vsaj tako so nas našli irski pivovarji, ki 
so se, potem ko so poizkusili naše pivo, odločili 
obiskati našo pivovarno, kjer smo se hitro 
dogovorili za skupno sodelovanje. Rezultat 
tega sodelovanja je na primer pivo, pri katerem 

uporabljamo novo vrsto slovenskega hmelja, 
ki jo je razvil hmeljar na Koroškem. Ta irska 
pivovarna je sedaj naš redni odjemalec. Sicer ga 
izvažamo tudi v Anglijo in v ZDA.
Ste imeli velike probleme s 
postavljanjem pivovarne in s 
pridobivanjem dovoljenj?
Da, pridobivanje vseh dovoljenj je zapleteno in 
zahteva predvsem veliko časa ter potrpljenja. 
Ampak z močno voljo ni nič nemogoče.
Zakaj ste se odločili, da boste
svojo pivovarno postavili v Rušah,
ne nazadnje prihajate iz Maribora?
Pred Rušami smo imeli svojo pivovarno na 
Studencih v Mariboru, a je ta prostor enostavno 
postal premajhen. V Ruše smo proizvodnjo 
preselili lani marca, zdaj se sem uradno premika 
tudi podjetje. Pred menjavo prostorov smo kar 
nekaj časa iskali primeren kraj – od Hoč do 
poslovne cone TAM v Mariboru in Tehnološkega 
parka v Pesnici – a je vsakemu od naštetih 
nekaj manjkalo. Potem smo nekje zasledili 
informacijo o primernih prostih v občini Ruše. 
Dogovorili smo se za ogled in se takoj zaljubili 
v industrijsko cono. Tudi drugje po svetu je 
danes modno, da se majhne pivovarne nahajajo 
v podobnem okolju. V prihodnosti imamo načrt 
tukaj napraviti še pivnico oziroma vrt, kjer bi 
lahko naše stranke popile pivo, seveda pa bi 
poskrbeli, da bi vsi arhitekturni posegi ohranili 
kulturno dediščino tega okolja.
Kakovost vašega piva očitno govori 
zase, saj je bilo v času tega pogovora 
eno od vaših piv ocenjeno kot najboljše 
v Sloveniji. Ste morda lastniki še 
kakšnih drugih nagrad?
Prejeli smo že kar nekaj nagrad in lovorik. 
Leta 2016 smo bili izbrani za najboljšo novo 
pivovarno in hkrati za tretjo najboljšo slovensko 
pivovarno. Leta 2017 smo bili izbrani za drugo 
najboljšo pivovarno v Sloveniji. Trenutno je 
naše pivo vrste american pale ale ocenjeno kot 
najboljše v Sloveniji, naše pivo Hop hazard pa 
kot drugo najboljše pivo vrste pale ale.  

Minister za zdravje opozarja: Prekomerno pitje 
alkohola škoduje zdravju!
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Mednarodno strelsko 
tekmovanje – MST Ruše 2018
Strelsko društvo 1. Pohorski 
bataljon Ruše

odprl tekmovanje in povedal 
naslednje, ‘Reči moram, da je 
to 24. Mednarodno strelsko 
tekmovanje tisto, kar v Sloveniji 
večkrat manjka. S tem mislim 

predvsem na tako kvalitetne 
tekmovalce. Predvsem je to 
važno zato, ker bodo discipline 
na tem tekmovanju tudi 
olimpijske discipline. Najbolj 

vesel pa sem, da je naša 
slovenska reprezentanca zelo 
pomlajena in da je to zopet 
veliko upanj za naše strelstvo, 
še posebej za olimpijske igre leta 

Ruše so bile sredi januarja 
ponovno športno obarvane, saj 
je SD I. Pohorski bataljon Ruše 
gostovalo že 24. Mednarodno 
strelsko tekmovanje - MST 
Ruše 2018. Tekmovanja se je 
udeležilo 218 tekmovalcev iz 
kar desetih držav, med njimi 
tudi iz Bolgarije, Rusije in 
Japonske. Iz slednje je prišel 
tudi najboljši strelec s pištolo 
na svetu, Matsuda Tomoyuki. 
Mnogi strelci si na tekmovanju 
v Rušah zagotovijo mesto 
na prihajajočem evropskem 
prvenstvu. Pomembnost 
tekmovanju je dodal tudi obisk 
Bogdana Gabrovca, predsednika 
Olimpijskega komiteja Slovenije, 
ki je na sobotni slovesnosti 

2020.’
V petek so izvedli 

tekmovanje v novi olimpijski 
disciplini, v tekmovanju 
mešanih parov, kjer sta v finalu 
slovenske barve zastopala Živa 
Dvoršak in Benjamin Jodl ter 
se uvrstila na 2. mesto. Sobotni 
del tekmovanja je bil izveden 
v počastitev spomina na 8. 
januar 1943, na padli I. Pohorski 
bataljon, v nedeljo pa se je v 
dokaj zgodnjih jutranjih urah 
začelo tekmovanje za Grand 
Prix Ruše 2018. Rezultati so 
bili presenetljivi, še posebej v 
ženski kategoriji, ki je s prvim 
januarjem začela upoštevati 
nova pravila. Do letošnjega 
leta so tekmovalke streljale 40 
tekmovalnih strelov na tekmo, 
sedaj pa je teh 60, zaradi česar 
lahko v bližnji prihodnosti 
pričakujemo še kar nekaj 
novih rekordov, saj se jih je že 
v tem vikendu zvrstilo kar 7. 
V finalih posamičnih disciplin 
so Slovenijo zastopali Živa 
Dvoršak in Urška Kuharič z 
zračno puško ter Majda Raušl 
in Kevin Venta z zračno pištolo. 

REZULTATI

Uradni rezUltati petkovega tekmovanja
Mešani pari z zračno pištolo:
1. mesto Srbija I
2. mesto Bulgarija
3. mesto Japonska

Mešani pari z zračno puško:
1. mesto Srbija
2. mesto Slovenija I
3. mesto Japonska I

Uradni rezUltati sobotnega tekmovanja
Streljanje z zračno pištolo ženske:
1. mesto Renata Tobai-Sike (HUN) 
2. mesto Zorana Arunović (SRB) 
3. mesto Bobana M. Veličković (SRB)

Streljanje z zračno pištolo moški:
1. mesto Damir Mikec (SRB) 
2. mesto Dimitrije Grgić (SRB)
3. mesto Miklos Tatrai (HUN)

Streljanje z zračno puško ženske:
1. mesto Živa Dvoršak (SLO) 
2. mesto Suzana Lukić (SLO) 
3. mesto Sonja Benčina (SLO)

Streljanje z zračno puško moški:
1. mesto Zoltan Balaz (SVK) 
2. mesto Jany Patrik (SVK) 
3. mesto Andrija Mikuljan (CRO)

Uradni rezUltati nedeljskega  
tekmovanja
Streljanje z zračno pištolo ženske:
1. mesto Zorana Arunović (SRB) 
2. mesto Viktoria Egri (HUN) 
3. mesto Yamada Satoko (JPN)

Streljanje z zračno pištolo moški:
1. mesto Damir Mikec (SRB) 
2. mesto Miklos Tatrai (HUN) 
3. mesto Juraj Tuzinsky (SVK)

Streljanje z zračno puško ženske:
1. mesto Živa Dvoršak (SLO) 
2. mesto Andrea Arsović (SRB) 
3. mesto Ana Kobilšek (CRO)

Streljanje z zračno puško moški:
1. mesto Milutin Stefanović (SRB) 
2. mesto Miran Maričić (CRO) 
3. mesto Petar Gorša (CRO)
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Slavnostna podelitev listin gasilskim 
častnikom Slovenije
Uroš Zorman, namestnik 
poveljnika PGD Smolnik

Lani, maja 2017, je 7 gasilcev 
gasilske zveze Ruše zaključilo 
usposabljanje za gasilske 
častnike. Ker je tečaj potekal 
po novih pravilih strokovnega 
usposabljanja in je trajal 
kar preko 100 ur, je bil zelo 

zahteven. Temu primerno 
so gasilski častniki dočakali 
slovesno podelitev listin, ki je 
bila 9. 1 .2018 v hotelu Brdu, 
kjer sicer gostijo številne 
protokolarne dogodke.

Podelitve listin o 
napredovanju v čine visoki 
gasilski častnik, višji gasilski 
častnik in gasilski častnik, so 
se udeležili gasilci iz celotne 
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Raušlova je dosegla sedmo 
mesto, Venta četrto, Kuharičeva 
osmo, Dvoršakova pa je domov 
odnesla zlato medaljo. ‘To je 
moje najljubše tekmovanje v 
tekmovalnem letu. Vedno znova 
se rada vračam sem, predvsem 
zaradi dobrega vzdušja in tudi 
zaradi tega, ker je tekmovanje 
na visokem nivoju, saj sem 
vsako leto prihaja več vrhunskih 
strelcev,’ je dejala Živa Dvoršak. 
Seveda so organizatorji 
ponosni na izjemne rezultate 
tekmovalcev in se že veselijo 
prihodnjega tekmovanja, ki bo 
že 25. zapovrstjo. 

»Tečaj je potekal po novih 
pravilih strokovnega 
usposabljanja in je trajal 
kar preko 100 ur, je bil 
zelo zahteven. Temu 
primerno so gasilski 
častniki dočakali 
slovesno podelitev listin, 
ki je bila 9. 1 .2018 v 
hotelu Brdu, kjer gostijo 
številne protokolarne 
dogodke.«

PREjEMnIkI LISTIn 
gaSilSkih čaSTnikov 
GZ RUŠE

Uroš Zorman, PGD Smolnik,
Grega Krofič, PGD Ruše,
Sanja Hleb Oset, PGD Bistrica 
ob Dravi
Klemen Šteger, PGD Selnica  
ob Dravi
Karl Lampreht, PGD Selnica  
ob Dravi
Karel Kresnik, PGD Selnica  
ob Dravi
Marko Trstenjak, PGD 
Lovrenc na Pohorju

Z napredovanjem v čin častnikov 
so si gasilci pridobili možnosti 
in pravice do zasedanja najvišjih 
položajev in odgovornih funkcij v 
gasilski enoti.

Slovenije, saj se takšni izpiti 
opravljajo vsakih nekaj let 
oziroma na določeno obdobje. 
Listine sta podelila poveljnik 
Gasilske zveze Slovenije Franci 
Petek in v.d. predsednika GZS 
Janko Cerkvenik.

Gasilska zveza Ruše je 
sedaj bogatejša za 7 gasilskih 
častnikov in en čin visoki gasilski 
častnik, ki si ga je pridobil Samo 

Steblovnik (član PGD Bistrica ob 
Dravi in regijski poveljnik MB). 
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90-letnica kuD-a Svoboda 
Bistrica ob Dravi
Anita Polak, predsednica 
društva (v imenu članov UO 
KUD Svoboda Bistrica ob Dravi)

8. februarja proslavljamo 
Slovenci naš kulturni praznik. Mi, 
Bistričani, pa smo se odločili, da 
ta dan počastimo z obeleženjem 
90. obletnice našega Kulturnega 
društva SVOBODA. To častitljivo 
starost smo dosegli ob koncu 
preteklega leta.

Pred 90 leti so bili drugi časi, 
a kultura je bila večno gibalo 
družbe. Pesem je bila tista, ki je 
združila ljudi in tistega davnega 
leta 1927 rodila mešani pevski 
zbor, ki je postal zibelka današnje 
močne organizacije v našem, ne 
ravno velikem, kraju. Razvoj je 
prekinila le 2. svetovna vojna, a 
takoj po osvoboditvi so zaživeli 
moški pevski zbor, folklorna 
dejavnost in dramska skupina. 
Prelomno je bilo leto 1952, ko 
so z obilico prostovoljnega dela 
krajani zgradili Dom kulture, 
takrat poimenovan Delavski dom. 
Ta je postal središče dejavnosti 
v našem kraju, tudi kino smo 
dobili. Sprva je bil opremljen 
bolj skromno, a s prizadevanji 
tovarne TOBI in poznejših 

lastnikov, predvsem zadnjega 
– Občine Ruše, so se pogoji 
občutno izboljšali. Leta 2013 je 
tudi s sredstvi EU dobil sedanjo 
podobo in funkcionalnost, ki 
nam jo zavidajo celo obiskovalci, 
ki prihajajo iz mnogo večjih 
okolij. Zahvaljujoč vsem tem 
pozitivnim premikom se je naše 
društvo krepilo, saj trenutno 
šteje okoli 130 aktivnih članov v 
enajstih različnih sekcijah. Vanj 
se vključujejo naši krajani pa 
tudi ljudje iz okolice. Kogarkoli 
kakšna dejavnost veseli, je pri nas 
dobrodošel.

Vsa ta leta so zaznamovali 
ljudje, ki so v društvu delali, ga 
usmerjali, vodili, vzneseno delali, 
z dobro voljo, brez nagrajevanja, 
le v dobro kraja. Zvrstili so se 
mnogi, vsak je prispeval po svojih 
močeh, po svojih možnostih 
in zmožnostih, čeprav je treba 
pripomniti, da je delo predsednika 
društva danes, ob zakonodaji in 
predpisih, dosti bolj zahtevno, 
včasih tudi stresno. Vseh tistih, ki 
so svoj čas, voljo in sposobnosti 
namenili društvu, ne bi  želela 
imenovati, njih delo živi med 
nami. Izpostavila bi le enega, 
nedavno preminulega, ki je 

ogromno naredil za kraj, za ljudi 
in za samo društvo. V mislih 
imam Milana Robnika, dolga 
leta zaposlenega v tovarni TOBI, 
dolgoletnega predsednika našega 
društva.

Leta so  minevala, bili 
so vzponi, bila so obdobja 
umirjenosti in prišli smo do 
situacije, ko v  našem KUD-u 
deluje že 11 sekcij in morda 
je na obzorju še katera od 
dejavnosti … Pevska in folklorna 
tradicija živi neprenehoma, 
obnovila se je tamburaška 
skupina, med nami so se našli 
likovniki. Imamo tudi skupino, 
ki ohranja izročilo ročnodelskih 
spretnosti, celo literarno-
recitacijsko skupino, ki nam 
pomaga pri oblikovanju prireditev. 
Skratka, vsak, ki ima željo in voljo 
po kakršnemkoli udejstvovanju, 
oziroma ustvarjanju, lahko v 
našem društvu najde kaj zase.

A društvo vendar ni 
pridobitniško naravnano in brez 
pomoči Občine Ruše, JSKD in 
ostalih bi bilo težko, kajti stroški 
vendarle nastajajo. Upoštevanje 
zakonodaje, rokov, pripravljenosti 
na sodelovanje, skratka – dobri 
odnosi nam pomagajo in 

omogočajo delovanje.
Ob vsem tem pa ne gre 

zanemariti pristnega sodelovanja 
z vsemi organizacijami v kraju, 
predvsem pa razumevanje in 
podpora krajanov, ki znajo ceniti 
prizadevanja KUD-a in nas 
nagradijo z obiskanostjo prireditev 
in tudi materialno pomočjo.

V teh preteklih desetletjih se 
je v naših vrstah zvrstilo veliko 
število zagnanih ljudi, zapisanih 
kulturi, v katerikoli obliki. Ljudi, 
ki so zaznamovali zgodovino 
našega društva, ljudi, ki jih morda 
ni več med nami, in ljudi, ki še 
vedno delajo in ustvarjajo. Vseh 
ni mogoče imenovati, a vsem, 
prav vsem, v vlogi trenutne 
predsednice izrekam svoje 
spoštovanje in globoko zahvalo.

Naša velika želja je, da bi se 
v naše vrste vključevalo čim 
več mladih, ki bi, ko pride čas, 
prevzeli in nadaljevali s to bogato 
zapuščino in z njo bogatili ter 
seznanjali tudi poznejše rodove.

Želim si tudi, da bi bilo naše 
delo v kraju še naprej opaženo in 
spoštovano, tako kot doslej, mi pa 
obljubljamo, da se bomo trudili in 
v obsegu svojih zmožnosti, dajali 
kraju čim več. 

kUD SvoBoDa BiSTRiCa oB DRavi
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26.1.2018

26.2. - 1.3. 2018

17:00 - 22:00

Počitniški
TEČAJ DRSANJA

Friday night fever
DISCO DRSANJE

DJ in DISCO ambient na drsališču!
Za člane KURS vstop in izposoja za 1€!
Kuhanček in aperitivi ob drsališču 4 srečanja med 10:00 in 11:00 uro 

Drsalke in oprema vključena v ceno
Zaželena je uporaba čelade

Redna cena 40€  Kartica Šport Ruše 30€
INFO in prijave  Recepcija Športni Park
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ustvarjajmo skupaj

Peter Andrej, CEZAM

Ta glasbeno-lutkovna gledališka 
predstava za otroke, stare od 9 
do 99 let, je začela s premiero 
in ponovitvijo že 4. 12. 2017 v 
Domu kulture Ruše, sedaj pa 
nadaljuje z gostovanji v Hramu 

kulture Arnolda Tovornika, 
werkraumu THEATER Graz, 
Linhartovem srečanju ... 
Predstava je zastavljena kot 
muzikal, postavljena kot  
glasbeno-lutkovno gledališka 
predstava in sprejeta kot vodilo 
za potovanje po zvezdnatih 
svetovih. Mali princ je 
pripotoval na zemljo, da bi našel 
prijatelje. In našel jih je. Ker je 
gledal s srcem.

Malega princa je ustvarila 
ekipa MOR, dramatizacija in 
režija sta delo pisateljice in 
muzikologinje Cvetke Bevc, za 
glasbo je poskrbel Peter Andrej. 
Nastopajo Žan Žmavc, Peter 

Mladi oder Ruše / MoR v koprodukciji ceZAM-a Ruše in kluba ku-ku 
predstavlja nov muzikal Mali princ.

»Predstava je zastavljena 
kot muzikal, postavljena 
kot glasbeno-lutkovno 
gledališka predstava in 
sprejeta kot vodilo za 
potovanje po zvezdnatih 
svetovih.«

kRATkA ZgoDovinA MlADegA  
TeATRA v RušAh

V koprodukciji CEZAM-a Ruše in Kluba KU-KU delujemo že 
od leta 2014. Od ustanovitve leta 2014 do aktualnega muzikla 
Mali Princ so uprizorili tudi naslednje naslove: Bog Masakra, 
Vse ob pravem času, Rege ali žabje frke, Romeo & Julija ter 
Rastem do tebe. Igralska ekipa MOR se je »prenovila« in se 
»medgeneracijsko okrepila« ter tako predstavlja lep primer 
sodelovanja Ruš, Peker, Selnice ob Dravi, Filovcev in Ljubljane. 
Ekipa MOR je torej prava Slovenija v malem. V muzikalu 
Mali princ MOR sodeluje s Cvetko Bevc, pisateljico, pesnico, 
glasbenico in muzikologinjo. Kot avtorica radijskih iger je 
sodelovala z radiem Ljubljana, Maribor, Zagreb in Trst, ustvarila 
nekaj filmskih scenarijev in glasbeno gledaliških predstav 
ter številne glasbene podobe in izvirne glasbe radijskih iger, 
gledaliških predstav in filmov. Njena primarna vloga v muzikalu  
je dramatizacija in režija predstave. Vse to nam daje dobro 
popotnico za  prihodnost mladega teatra, ki bo v februarju 
objavil avdicijo za nove člane, ki bi se želeli pridružiti gledališču!

Andrej, Teja Voglar, Mojca 
Andrej in Vesna Glavendekić. 
Scenografijo in izdelavo lutk 
je zasnovala Vlasta Čobal 

Sedmak. Predstava je nastala v 
koprodukciji CEZAM-a, Kluba 
KU KU in Društva Glazerjeva 
domačija. 

Več o predstavi si lahko preberete na Facebook profilu  
www.facebook.com/MuzikalMaliPrinc/
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kUD BEZEna

gostovanje MePZ kuD 
Bezena v pobrateni 
Občini Fažana 
Štefka Napotnik, Draga Fabjan                       

Občina Fažana in KUD Ulika sta 
17.decembra organizirali srečanje 
KUD- ov iz pobratenih občin. V 
osnovi je bilo srečanje zamišljeno 
v okviru folklornih skupin, žal 
pa svojo udeležbo na srečanju 
KUD-ov ni uspela zagotoviti 
nobena odrasla folklorna skupina 
iz naše občine. Je pa kasneje za to 
srečanje prejel vabilo naš pevski 
zbor, kar je naš KUD Bezena 
zelo razveselilo. Povabilo za našo 
udeležbo je sprejela Draga Fabjan, 
ki je po pooblastilu župana obisk 
srečanja tudi organizirala.

Sredi decembra smo tako 
odpotovali v Fažano, kjer nas je 
pred občino, ki je v neposredni 
bližini njihovega kulturnega 

centra, sprejel svetnik občinskega 
sveta Občine Fažana gospod 
Timotej Pejin. Kmalu zatem 
smo se preoblekli in že odšli na 
akustično vajo v dvorano. Vzdušje 
ob prihodu je bilo odlično, čeprav 
v krasnem sončnem vremenu 
ni bilo možnosti za sprehod do 
morja, saj se je prireditev začela že 
ob 15.30 uri.

Na prireditvi sta z Občino 
Fažana sodelovali pobrateni 
Občina Ruše in Občina Kumrovec, 
žal pa se prireditve ni mogla 
udeležiti Občina Delnice. MePZ 
KUD  Bezena se je na prireditvi 
predstavil s petimi pesmimi in bil 
deležen velikega ter iskrenega 
aplavza. Po prireditvi smo si 
izmenjali skromna darila ter se na 
pobudo KUD-a Ulika iz Fažane 
dogovorili, da se srečanja KUD-ov 

pobratenih občin organizira vsako 
leto, vendar vedno v drugi občini, 
seveda če bo predlog sprejet na 
občinskem nivoju.

Po prireditvi smo bili vsi 
nastopajoči povabljeni na večerjo. 
Že pred večerjo se je v veliki 
restavraciji razvilo zelo prijetno 
druženje. Na pobudo našega zbora 
je v sproščenem vzdušju zadonela 
pesem, glasbeniki folklornih 
skupin pa so nas pospremili z 

instrumenti. Zelo dobro sta se 
izkazala tudi naš harmonikar 
Martinek in kitarist Jože.

Ker je bila pred nami še dolga 
pot domov, smo morali druženje 
kar kmalu zapustiti. Domov smo 
se vračali polni lepih vtisov, na 
avtobusu pa je ves čas odmevala 
pesem.     

Hvala županu za podporo pri 
izvedbi obiska pobratene Občine 
Fažana. 
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Po Sloveniji …  
“od štorklje do torklje”
Nada in Jožef Potrč

Štajerska (Konrad Hrastnik) in 
tekmovalna ekipa starodobnikov 
Codelli “3 zvezde” Ljubljana 
(Mirko Prošek), v soboto 30. 
septembra 2017, organizirala 
4. mednarodni reli vzdržljivosti 
starodobnikov Lendava-
Ankaran, imenovan “Od štorklje 
do torklje”. Reli je potekal v 
skladu s športnimi predpisi 
FIVA (mednarodna organizacija 
za izdajo izkaznice o starosti 
in originalnosti starodobnika). 
Prijavljenih nas je bilo 27, midva 
sva prejela startno številko 10. 
Hitro sva ugotovila, da bova s 

Od leta 2000 sva z možem člana 
Deda Kaefer klub Maribor (DKK) 
in Zveze slovenskih društev 
ljubiteljev starodobnih vozil 
(ZSVS). Pogoj za članstvo v tej 
organizaciji je lastništvo vozila, ki 
je starejše od 30 let. Vsako leto 
ZSVS napravi koledar voženj in 
udeležb na relijih. Tako sva se v 
letošnjem letu družila s prijatelji 
iz drugih društev in se udeležila: 
Vseslovenskega srečanja 
Štajerske 2017, Mednarodnega 
srečanja Oldtimer Štajerska, 
Srečanja starodobnih vozil 
Duplek 2017, 12. mednarodnega 
srečanja starodobnih vozil Radlje 
ob Dravi, 11. mednarodnega 
potujočega muzeja starodobnikov 
po štirih deželah: Slovenija-
Avstrija-Madžarska-Hrvaška, 
društvenega relija DKK Maribor 
in 4. mednarodnega relija 
vzdržljivosti starodobnikov 
Lendava-Ankaran imenovan 
“Od štorklje do torklje”. Za relije 
starodobnikov je nujno dobra 
pripravljenost vozila, saj mora le-
to biti vzdržljivo in tudi varno.

Ob zaključku koledarskega 
leta sta društvo Oldtimer 

je bilo predvidenih 380 km, ki 
so potekali v štirih etapah in 
so bili prepleteni s posebnimi 
preizkušnjami: 3-krat z ocenitvijo 
točnostne vožnje (TV), 6-krat s 
časovno kontrolo (ČK) in 3-krat 
z ocenitvijo strokovne vožnje 
(SV). Trasa je vodila po utrjenih 
betonskih ali asfaltiranih cestah 
po Sloveniji. Povprečna hitrost 
vožnje je bila ocenjena na manj 
kot 50 km/h, s skupnim časom 
9 ur, ki je vključeval 60 minut 
odmora za kosilo in minuto za 
posebne preizkušnje.              

Start prvega vozila je bil ob 
9:01 pred hotelom Lipa Lendava, 
naslednji tekmovalci smo startali 
v časovnem razmaku ene minute. 
Z vožnjo smo sledili zapisu na 
prilogah:

1. etapa: Lendava-Mestinje 
(preko: Ptuj-Majšperk-Poljčane)
102 km, čas 2:15 ure;
2. etapa: Mestinje-Ljubljana 
(preko: Šentjur-Dobje-Rimske 
Toplice-Hrastnik-Litija)
126 km, čas 2:40 ure;
3. etapa: Ljubljana-Senožeče 
(preko: Matena-Vrhnika Grad 
Bistra-Planina-Postojna)
90 km, čas 2:10 ure;
4. etapa: Senožeče-Ankaran 
(preko: Črni Kal)
45 km, čas 0:50 ure.

Vožnja od Lendave do 
Ankarana je potekala v 
prekrasnem jesenskem dnevu in 
skozi čudovite kraje ter tudi skozi 
zaselke, kjer se človek vpraša, 
kako lahko ljudje tam sploh živijo 
in vztrajajo. Na ciljni točki v 
Ankaranu sva pri hotelu Convent 
zaključila s časovno kontrolo in 
z ocenitvijo strokovne vožnje. 
Tričlanska komisija Codeli “3 
zvezde” je po zapisu tekmovalnega 
kartona, prevoženih kilometrih 
in času vožnje izračunala končni 
rezultat. Za 405 kilometrov sva 
porabila  9 ur vožnje in vozila s 
povprečno hitrostjo 45 km/h. 
Rezultat je bil zelo dober. Med 27 
udeleženci relija vzdržljivosti sva 
se uvrstila na sedmo mesto. Sledila 
je večerja in razglasitev rezultatov, 
podelitev pokalov, medalj, priznanj 
in priponk. Ob slovesu smo si 
obljubili, da se prihodnje leto 
ponovno srečamo. 
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hroščem VW 1200, letnik 1972, 
v družbi avtomobilov višjega 
razreda.

Organizatorji so pred hotelom 
Lipa v Lendavi najprej vsem 
udeležencem razdelili Pravilnik 
tekmovanja 2017 s priloženim 
gradivom s točnostno in 
strokovno vožnjo, s časovnimi 
kontrolnimi točkami na časovnici 
in s traso, označeno na izbranem 
zemljevidu. Sledil je tehnični 
pregled vozila, zapis prevoženih 
kilometrov na startu in zadnja 
napotila glede navedenega. V 
navodilih za skupno dolžino poti 
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Novosti Na področju 
sklepANJA zAkoNskih  
zvez iN pARtNeRskih zvez
Lojzka Sernc

Uravna enota Ruše obvešča, da so se s 1. 1. 
2018 začela uporabljati določila Družinskega 
zakonika (Uradni list RS, št. 15/17), ki se 
nanašajo na sklepanje zakonskih zvez. Na ta 
dan je pričel veljati tudi Pravilnik o sklepanju 
zakonske zveze in ponovitvi slovesnosti ob 
jubileju sklenitve zakonske zveze (Uradni 
list RS, št. 66/17 – v nadaljevanju Pravilnik). 
Določbe obeh predpisov, ki se nanašata na 
sklepanje zakonske zveze, veljajo tudi za 
sklenitev partnerske zveze.

Najpomembnejše novosti, ki jih na področju 
sklepanja zakonske zveze in partnerske zveze 
prinašata Družinski zakonik in Pravilnik, so:
●   priče pri sklenitvi zakonske oziroma 

partnerske zveze ne bodo več obvezne;
●   županje oziroma župani bodo imeli zakonsko 

pooblastilo za sklepanje zakonskih in 
partnerskih zvez na območju svoje občine v 
času svojega mandata;

●   zakonska oziroma partnerska zveza se bo 
lahko sklenila tudi samo pred matičarjem;

●   poroka po pooblaščencu ne bo več mogoča.
 
Pri sklenitvi zakonske zveze oziroma 
partnerske zveze bosta morala biti vedno 
obvezno prisotna oba bodoča zakonca oziroma 
bodoča partnerja. Glede na njuno željo se bo 
zakonska zveza oziroma partnerska zveza 
lahko sklenila:
●   pred matičarjem in načelnikom upravne 

enote ali od njega pooblaščeno osebo – s 
pričama ali brez;

●   pred matičarjem in županom občine, na 
območju katere se bo zakonska oziroma 
partnerska zveza sklenila – s pričama ali brez;

●   samo pred matičarjem – s pričama ali brez.
 
Sklenitev zakonske zveze oziroma partnerske 
zveze v uradnih prostorih upravne enote in 
v času, ki ga bo za sklenitev zakonskih in 
partnerskih zvez določila posamezna upravna 
enota, ne bo povezana s posebnimi stroški za 
bodoča zakonca oziroma bodoča partnerja. 
V primeru, da bosta bodoča zakonca oziroma 
partnerja želela skleniti zakonsko zvezo 
oziroma partnersko zvezo zunaj uradnih 
prostorov in zunaj časa, določenega z aktom 
upravne enote, pa bosta morala v roku 
najmanj 30 dni pred nameravano sklenitvijo 
zakonske oziroma partnerske zveze pri 
upravni enoti, na območju katere želita 

skleniti zakonsko zvezo oziroma partnersko 
zvezo, vložiti vlogo za izdajo odločbe in k 
vlogi priložiti soglasje za uporabo lokacije 
za sklenitev zakonske oziroma partnerske 
zveze. V tem primeru bosta morala bodoča 
zakonca oziroma partnerja najmanj pet dni 
pred nameravano sklenitvijo zakonske zveze 
oziroma partnerske zveze poravnati dodatne 
stroške v znesku 170,00 EUR na račun 
upravne enote.

Če bosta bodoča zakonca oziroma partnerja 
ob vložitvi vloge navedla opravičljive 
razloge za sklenitev zakonske zveze oziroma 
partnerske zveze zunaj uradnih prostorov, 
jima dodatnih stroškov ne bo potrebno 
plačati. Opravičljivi razlogi so tisti, ki 
onemogočajo prisotnost bodočih zakoncev 
oziroma partnerjev v uradnih prostorih 
(na primer huda bolezen). Zakonske zveze 
oziroma partnerske zveze se ne bodo sklepale 
na praznične sobote, ki so dela prosti dnevi 
ali na druge z zakonom določene praznike v 
Republiki Sloveniji.  

Družinski zakonik in Pravilnik urejata tudi 
ponovitev slovesnosti ob jubileju sklenitve 
zakonske zveze oziroma partnerske zveze. 
Zakonca oziroma partnerja, ki bosta želela 
ponovitev slovesnosti ob njunem jubileju 
sklenitve zakonske zveze pri matičarju 
upravne enote, na območju katere nameravata 
ponoviti slovesnost, podata prijavo, v kateri 
navedeta datum in kraj sklenitve zakonske 
zveze. Zakonca oziroma partnerja za 
ponovitev slovesnosti ob jubileju sklenitve 
zakonske zveze ali partnerske zveze krijeta 
stroške v znesku 170,00 EUR, ne glede na to, 
ali se ponovitev slovesnosti izvede v uradnem 
prostoru ali zunaj uradnega prostora.  

Uradne ure Upravne 
enote Ruše
 
ponedeljek 
od 8.00 do 12.00 in
od 13.00 do 15.00

torek 
od 8.00 do 12.00 in
od 13.00 do 15.00

sreda 
od 8.00 do 12.00 in
od 13.00 do 18.00

petek 
od 8.00 do 13.00

Telefon (centrala):  
(02) 669 0660 

Za vsa morebitna 
vprašanja nas lahko 
pokličete na tel. št. 
02 669 06 60, pišete 
na elektronski naslov 
ue.ruse@gov.si ali se 
oglasite na sedežu 
upravne enote v 
Rušah, Kolodvorska 
ulica 9.

V centru 
Ruš oddam 
garsonjero
Za več informacij 
pokličite na  
031 787 360.

MAli oGlAs



NE ZAMUDITE ...
NAPOVEDNIK DOGODKOV JANUAR - fEbRUAR 2018

25. 1. četrtek  19.00 - 20.30 Tečaja veslanja – eskimski obrat
   CEZAM (Športni park Ruše) 

26. 1. petek 17.00 - 22.00 Disco drsanje – Friday night fever
   KURS & CEZAM ( Veliko drsališče Ruše – Športni park Ruše)

27. 1. sobota 17.00 Življenje in delo slikarja Ervina Kralja
    KUD Svoboda Bistrica ob Dravi (Dom kulture Bistrica ob Dravi)

28. 1. nedelja  11.00 Otroški gledališki abonma Lučka - MOJA SLOVENIJA (Alenka Kolman  
   za otroke - Glasbena dežela), glasbena predstava o Sloveniji
   CEZAM (Dom kulture Ruše)

8. 2. četrtek 16.30 Otvoritev razstave ročnih in likovnih del – Galerija B
   KUD Svoboda Bistrica ob Dravi (Dom kulture Bistrica ob Dravi)

   17.00 Slavnostna akademija – Naših 90 let (90-letnica KUD-a    
   Svoboda Bistrica ob Dravi)
   KUD Svoboda Bistrica ob Dravi (Dom kulture Bistrica ob Dravi)

10. 2. sobota  16.00 Otroško pustovanje
   Krajevni odbor Bistrica ob Dravi (Dom kulture Bistrica ob Dravi)

12. 2. ponedeljek  17.00 Izdelovanje pustnih rekvizitov
   Društvo Prijateljev Mladine Ruše (CID Ruše)

13. 2. torek 17.00 – 21.00 Pustno rajanje na drsališču
   CEZAM (Veliko drsališče Ruše – Športni park Ruše)

24. 2. sobota 09.00 – 13.00 Praktično slikarstvo za odrasle – Beline
   Art of my own, Kaja Lukač s.p. (Razstavišče Rulik)

25. 12.  17.00 Mojca Pokraculja – lutkovna predstava
   KUD Svoboda Bistrica ob Dravi (Dom kulture Bistrica ob Dravi)

24. - 25. 2. sob. - ned. 9.00 – 12.00 12-urni vikend tečaj alpskega smučanja za otroke
   Športno društvo ABC šport (Mariborsko Pohorje)

26. 2. - 1. 3. pon. - čet. 10.00 – 11.00 Počitniški tečaj drsanja
   CEZAM (Veliko drsališče Ruše)

  7.45 – 16.00 Počitniško smučanje na Treh kraljih
   Športno društvo SNEŽKO (Smučišče Trije kralji)

26. 2. ponedeljek  17.00; 18.00; 19.00 Rekreativni program športne gimnastike za šolske otroke
   Gimnastična šola Ruše (Športna dvorana Ruše)

26. 2. - 2. 3. pon. - pet. 9.00 – 12.00 15-urni počitniški tečaj alpskega smučanja za otroke
   Športno društvo ABC šport (Mariborsko Pohorje)

27. 2. torek 11.00 – 13.00 Pravljične urice
   Društvo Prijateljev Mladine Ruše (CID Ruše)

28. 2. sreda 9.00 – 13.00 Ustvarjalna delavnica za otroke – labirint
   Art of my own, Kaja Lukač s.p. (Razstavišče Rulik)

  11.00 – 13.00 Izdelava ptičje hišice
   Društvo Prijateljev Mladine Ruše (CID Ruše)

  17.00; 18.00; 19.00 Rekreativni program športne gimnastike za šolske otroke
   Gimnastična šola Ruše (Športna dvorana Ruše)

1. 3. četrtek 10.00 – 15.00 Delavnica za najstnike - animacija
   Art of my own, Kaja Lukač s.p. (Razstavišče Rulik)

  11.00 – 13.00 Sankanje na Vili
   Društvo Prijateljev Mladine Ruše (CID Ruše)

2. 3. petek 17.00; 18.00; 19.00 Rekreativni program športne gimnastike za šolske otroke
   Gimnastična šola Ruše (Športna dvorana Ruše)

  11.00 – 13.00 Naravoslovne – Snežni vihar
   Društvo Prijateljev Mladine Ruše (CID Ruše)
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